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Osobowość Roku 2019 – I  miejsce w kategorii Kultura
- Pierwszy raz mam styczność z tego typu konkursem. Nie spodziewałam się nominacji, a co dopiero takiego sukcesu! Emocje były przez całe trzy miesiące trwania plebiscytu. Podziękować chciałabym wszystkim tym, którzy oddali na mnie głosy, 
w szczególności Jakubowi Drzewoszewskiemu i moim babciom: Danucie i Helenie - mówi Agata Misiak. W finale ogólnopolskim zajęła drugie miejsce

Plebiscyt 
Małgorzata Wąsacz 
malgorzata.wasacz@polskapress.pl 

 
Śpiew towarzyszy Pani 
od najmłodszych lat. Jak 
zaczęła się Pani wokalna 
przygoda?  
Wszystko zaczęło się 

od szkoły muzycznej, kiedy 
miałam 5,5 roku. Uczęszcza-
łam na zajęcia w klasie skrzy-
piec i pierwotnie to z nimi 
wiązałam swoją przyszłość. 
Jeździłam na konkursy woje-
wódzkie, ogólnopolskie 
i międzynarodowe, które 
większości kończyły się suk-
cesem. To dawało mi moty-
wację i napędzało do dalszej 
pracy. Myślę, że właśnie stąd 
wzięła się moja ambicja. Nie-
stety, problemy zdrowotne 
po 10 latach gry zmusiły mnie 
do zrezygnowania z dalszej 
edukacji i ukończenia drugie-
go stopnia w szkole muzycz-
nej. Jednak podczas tej nauki 
swoją miłość do muzyki prze-
jawiałam także w inny sposób 
– w śpiewaniu. W 2011 roku 
pierwszy raz wzięłam udział 
konkursie - w Grudziądzkich 
Amatorskich Prezentacjach 
Artystycznych, gdzie zdoby-
łam najwyższe trofeum, tzw. 
Złotą Gapę. Po zakończeniu 
gry na skrzypcach doszłam 
do wniosku, że nie mogę żyć 
bez muzyki i skupiłam się 
bardziej na śpiewaniu. Zapi-
sałam się nawet do Ogniska 
Pracy Pozaszkolnej w Gru-
dziądzu. Ta placówka umożli-
wiła mi pokazanie się w róż-
nego rodzaju konkursach 
i koncertach. 

Kto odkrył Pani talent wo-
kalny? 
Moi rodzice, którzy zresztą 

też grają na instrumentach. 
Taką muzyczną rodzinką je-
steśmy! Od  początku widzie-
li, że jestem bardzo rytmiczna 
i potrafię powtórzyć każdą 
melodię, co później miało 
swoje odzwierciedlenie.  
Jeździłam również na kon-
kursy solfeżowe, na których 
zajmowałam pierwsze miej-
sca.  Dodam, że takie konkur-
sy są bardzo trudne, bo  
uczestnicy bazują tylko 

na swoim słuchu.  Czasami 
posiadanie słuchu absolutne-
go bardzo przeszkadza, bo 
nawet jadąc tramwajem sły-
szę każdą wysokość dźwięku 
i potrafię ją nazwać. Dlaczego 
o tym mówię? Bo myślę, że 
dzięki temu i jednocześnie 
doskonaleniu tej umiejętnoś-

ci wcześniej w szkole mu-
zycznej potrafię teraz bazo-
wać tylko na swojej wiedzy 
i doświadczeniu podczas 
przygotowań do konkursów 
wokalnych. Oczywiście, jeż-
dżę na warsztaty emisji głosu 
i techniki śpiewu, ale głównie 
uczę się sama. 

Proszę się pochwalić swoi-
mi sukcesami wokalnymi. 
Jest ich bardzo dużo! Który 
jest najważniejszy? 
Myślę, że  dotąd moim  

największym sukcesem jest 
otrzymanie tytułu laureata 
w Międzynarodowym Festi-
walu Piosenki GDYNIA OPEN 
2017. Rok później zdobyłam 
tytuł NAJLEPSZY WYKO-
NAWCA ROKU 2018 w finale 
Kujawsko – Pomorskiego 
młodzieżowego konkursu 
piosenki w Ciechocinku. Z te-
go co mi wiadomo, wtedy 
łącznie w całym wojewódz-
twie wzięło udział prawie 
800 wykonawców. To na-
prawdę duży sukces. Dodat-
kowo jeszcze zdobyłam na-
grodę główną festiwalu i sesję 
nagraniową w studio.  
Ponadto zdobyłam 4 Gapy, 
o których wspomniałam 
wcześniej. Dwie srebrne 
i dwie złote, z czego ostatnią 
złotą na ostatnim przeglądzie 
GAPA otrzymując dodatkowo 
Grand Prix festiwalu wraz 
z kolejną sesją nagraniową. 

Jakie ma Pani plany na naj-
bliższe miesiące, lata? 
Mogę zdradzić, że szykuję 

się do programu telewizyj-
nego „The Voice of Poland”. 
Jednak z tym wiążą się pew-
ne warunki, o których na ra-
zie nie chcę mówić. Oczy-
wiście będę dalej kontynuo-
wać to, co robię. Planuję 
jeszcze wystąpić w paru kon-
kursach. 

Obecnie uczy się Pani 
w trzeciej klasie w II Liceum 
Ogólnokształcącym im. Ja-
na III Sobieskiego w Gru-
dziądzu. Czy swoją przysz-
łość wiąże Pani z muzyką? 
Jeśli chodzi o moje studia, 

to nieskromnie powiem, że 
mam szeroki wachlarz wybo-
rów. To nie tylko muzyka. 
Bardzo liczę na dobre wyniki 
z matury i na razie na tym się 
skupiam. Co dalej? Czas po-
każe. Muzyka jest moją naj-
większą pasją i kocham to, co 
robię. 

Na początku roku otrzyma-
ła Pani stypendium Prezy-
denta Grudziądza w dzie-

dzinie kultury. Na co Pani 
przeznaczy te pieniądze? 
Na warsztaty wokalne 

PoluZone, gdzie wokalistów 
będzie szkolił Kuba Badach 
z zespołu „Poluzjanci”. Odbę-
dą się one na przełomie lipca 
i sierpnia. Nie mogę się do-
czekać! 

W plebiscycie „Osobowość 
Roku 2019” zwyciężyła Pa-
ni w kategorii Kultura. 
Oprócz tego zajęła Pani 
drugie miejsce w finale 
ogólnopolskim. Spodzie-
wała się Pani takiego suk-
cesu?  
Pierwszy raz mam stycz-

ność z tego typu konkursem. 
Nie spodziewałam się nomi-
nacji, a co dopiero takiego 
sukcesu! Emocje były przez 
całe trzy miesiące trwania 
plebiscytu.  

Kto Panią szczególnie 
wspierał i komu by Pani 
chciała podziękować? 
Podziękować chciałabym 

wszystkim tym, którzy oddali 
na mnie głosy, w szczegól-
ności Jakubowi Drzewoszew-
skiemu i moim babciom: Da-
nucie i Helenie. Wsparcie 
miałam od wielu osób i one 
wiedzą, że jestem im bardzo 
wdzięczna. Dlatego jeśli mia-
łabym coś powiedzieć, to 
po prostu słowo „Dziękuję”! 

Muzyka to Pani największa 
pasja. Jakie są inne?  
W szkole rozszerzam ma-

tematykę i fizykę, które mnie 
bardzo fascynują. Mogę do-
dać, że w zeszłym roku byłam 
finalistką konkursu matema-
tycznego im. Stefana Bana-
cha. Ponadto rysuję, gram 
w piłkę nożną, kiedy to moż-
liwe. Mogę też dodać, że gram 
w ludowym Zespole Pieśni 
i Tańca „Pomorze”.  

Znajduje Pani  czas na te 
wszystkie zajęcia?  
Czas jest zawsze na wszys-

tko, tylko trzeba się dobrze 
zorganizować. Wiem, że doba 
nie ma czterdziestu godzin, 
ale ja - mimo naprawdę wielu 
zajęć - mam nawet czas dla 
siebie. 
¹

Muzyka jest moją największą pasją. 
Kocham to, co robię

Agata Misiak jest  wokalistką z  Grudziądza.  Została  nominowana za zdobycie Grand Prix w konkursie Grudziądzkich Amatorskich Prezentacji 
Artystycznych.  Na początku 2020  roku otrzymała stypendium Prezydenta Grudziądza w dziedzinie kultury
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Plebiscyt

Mogę zdradzić,  
że szykuję się 
do programu 
telewizyjnego  
„The Voice of Poland” 
Agata Misiak
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Osobowość Roku 2019 – II miejsce w kategorii Kultura

Plebiscyt 
Małgorzata Wąsacz 
malgorzata.wasacz@polskapress.pl 

Michalina Skraburska, woka-
listka z Golubia-Dobrzynia. 
Nominowana za wytrwałość 
w spełnianiu marzeń, konty-
nuowanie pasji wokalnej oraz 
odwagę w szukaniu swojej ży-
ciowej szansy. 

Śpiewanie to Pani najwięk-
sza pasja. Jak zaczęła się ta 
przygoda? 
Pierwszy raz występowa-

łam przed publicznością, gdy 
byłam w podstawówce. 
Na początku śpiewałam w ze-
spole szkolnym. Kontynuo-
wałam śpiewanie także 
w gimnazjum, gdzie razem 
z dziewczynami z zespołu 
jeździłyśmy na festiwale 
ogólnopolskie, wojewódzkie 
zdobywając naprawdę dobre 
wyniki. W okresie licealnym 
nasze drogi się rozeszły. Wte-
dy nabrałam wystarczająco 
dużo odwagi, aby zacząć 
śpiewać solo. Korzystałam 
z prywatnych lekcji śpiewu 
oraz próbowałam sił w kon-

kursach i festiwalach. Śpiew 
trenuję do dnia dzisiejszego.  

W ubiegłym roku wygrała 
Pani odcinek z piosenkami 
Kombi i wystąpiła w finale 
„Szansy na sukces”.  Jak Pa-
ni wspomina ten występ? 
Stres był duży? 
Dzień przed nagraniem 

odcinka z zespołem Kombi 
towarzyszył mi ogromny 
stres. Jednak okazało się, 
że było to zupełnie niepo-
trzebne. Atmosfera, która pa-
nowała na planie, była super. 
Osoby tam pracujące bardzo 
wspierały wszystkich uczest-
ników, dzięki czemu całkowi-
cie zapomniałam o stresie.  

Który moment  występu 
szczególnie utkwił w Pani 
pamięci? 
Ten, gdy weszłam do stu-

dia i zobaczyłam scenę, ka-
mery, reflektory. Myślałam, 
że serce wyskoczy mi z radoś-
ci. Wtedy poczułam, że to jest 
właśnie moje miejsce. Pod-
czas finału stres był znacznie 
większy. Musiałam zaśpiewać 
dwa razy: jeden utwór z Grze-

gorzem Skawińskim z reper-
tuaru zespołu Kombi oraz 
drugi wylosowany przez pro-
wadzącego program Artura 
Orzecha. Udział w programie 
telewizyjnym to ogromne 
przeżycie i do tej pory moje 
największe osiągnięcie.   

Jakie są Pani plany związane 
z muzyką na najbliższy czas? 
Cały czas trenuję śpiew 

i nie zamierzam przestawać. 
Jeżeli będą castingi do pro-
gramów muzycznych, to 
prawdopodobnie znowu bę-
dę próbowała swoich sił. Mo-
im głównym postanowie-
niem na ten rok jest nagranie 
własnej piosenki.  

Na co dzień pracuje Pani ja-
ko jako fizjoterapeutka. 
Jak udaje się łączyć pracę 
z muzyczną pasją? 
Przed programem bez 

problemu potrafiłam pogo-
dzić  pracę z muzyką. Wraca-
jąc do domu, by się zrelakso-
wać, śpiewałam. Działa to 
na mnie jak lekarstwo. Po pro-
gramie ciężko było mi pogo-
dzić te dwie czynności. Często 

byłam zapraszana na uroczy-
stości, aby zaśpiewać. Wtedy 
częściej musiałam się  zwal-
niać w pracy, co wiązało się ze 
stresem. Mimo wszystko, nie 
zamierzam stanąć w miejscu.  

W kategorii Kultura w plebi-
scycie „Osobowość roku 
2019” zajęła Pani drugie 
miejsce  w całym woje-
wództwie i pierwsze  w pow. 
golubsko-dobrzyńskim. 
Zdobyła Pani aż 1610 gło-
sów. Spodziewała się Pani 
tak dobrego wyniku? Komu 
szczególnie chciałaby Pani 
podziękować za wsparcie? 
Zdobycie aż 1610 głosów by-

ło ogromnym zaskoczeniem. 
Nie spodziewałam się takiego 
wyniku. Szczególne podzięko-
wania należą się moim wspa-
niałym rodzicom, za wychowa-
nie, dzięki któremu mogę być 
w miejscu, w którym jestem 
obecnie. Moim największym 
motywa-torem w dążeniu 
do spełniania marzeń jest mój 
partner Piotr. To właśnie on na-
mówił mnie na udział w pro-
gramie telewizyjnym „Szansa 
na Sukces”. ¹

Nagranie własnej piosenki to mój cel 
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Osobowość Roku 2019 – III miejsce w kategorii Kultura

Plebiscyt 
Paweł Kaniak 
pawel.kaniak@polskapress.pl 

Enia Rożankowska, instruktor 
tańca i choreograf w Pałacu Mło-
dzieży w Bydgoszczy. Nomino-
wana za pasję do pracy, odkry-
wanie młodych talentów, stwa-
rzanie wyjątkowej atmosfery 
w zespołach oraz sukcesy tance-
rek na konkursach ogólnopol-
skich i międzynarodowych. 

Jak rozpoczęła się Pani przy-
goda z muzyką. Jaka była 
ścieżka do obecnej pracy 
w Pałacu Młodzieży? 
Już jako dziecko chodziłam 

do bydgoskiego Pałacu Młodzie-
ży na zajęcia z rytmiki. Wiele lat 
później, gdy kończyłam szkołę 
muzyczną, poszłam do Pałacu, 
by przyglądać się zajęciom. Tak 
się złożyło, że spotkałam tam 
nauczycielkę, do której sama 
wcześniej chodziłam na lekcje, 
a jednocześnie w Pałacu poszu-
kiwany był nowy nauczyciel 
rytmiki. Tak rozpoczęła się moja 
zawodowa przygoda z Pałacem 
Młodzieży, gdzie z czasem zo-
stałam instruktorem tańca 
współczesnego. 

Czy wcześniej ktoś w Pani ro-
dzinie tańczył? 
W mojej rodzinie nikt wcześ-

niej nie zajmował się muzyką 
ani tańcem. Ale… moja mama 
była wspaniałą krawcową, two-
rzyła piękne kreacje, sukienki 
na wszystkie ważne okazje, cu-
downe przebrania karnawało-
we. I to właśnie dzięki niej zda-
rza się że sama szyję taneczne 
kostiumy dla moich zespołów.  
Teraz zawodowo tańcem zaj-
muje się moja córka. Rodzinnie 
więc nie jestem już osamotnio-
na w tym temacie. 

Czym jest dla Pani taniec? 
Pasją i sposobem na wszyst-

kie problemy, które po prostu 
można wytańczyć. To świetny 
sposób na odstresowanie się. 
Polecam każdemu.  

Czy każdy może z powodze-
niem tańczyć? 
Do profesjonalnego zajmo-

wania się tańcem na wysokim 
poziomie potrzebne jest poczu-
cie rytmu i sprawność fizyczna, 
ale dla własnej radości tańczyć 
może każdy. Najbardziej lubię 
pracować z dziećmi, bo zacho-
wują się naturalnie, nie mają 

oporów, nie przejmują się tym, 
że coś dziwnie wygląda. 

Prowadzi Pani zespół 
Dominutki i zespół tańca 
współczesnego DMT.  
 Są jeszcze Małe Dominut-

ki i DMT Juniors. To nasza ta-
neczna rodzinka. Każdego roku 
przygotowujemy nowe choreo-
grafie. Spędzamy też razem 
część letnich i zimowych waka-
cji - podróżujemy, zwiedzamy, 
bierzemy udział w tanecznych 
warsztatach. Uczestniczki ze-
społów są bardzo zaangażowa-
ne w to co robimy. Patrząc na nie 
dostrzegam niezwykłość moje-
go zawodu - realizują moje po-
mysły i choreografie, wspaniale 
się rozwijają. Cudownie jest być 
ich taneczną ciocią. 

Co uznaje Pani za swój naj-
większy sukces w pracy? 
 Można mówić o medalach, 

dyplomach i wysokich miej-
scach w konkursach, ale naj-
większym sukcesem jest 
uśmiech dzieci, to że tańcząc 
bawią się i czerpią z tego radość.  

Pani autorskim projektem 
jest też coroczna impreza 

z okazji Światowego Dnia Plu-
szowego Misia. 
Wymyśliłam to wraz z moją 

kilkuletnią wówczas córką Emil-
ką: widząc jak ważnym towa-
rzyszem zabaw, kłopotów i ra-
dości jest dla niej ukochany, plu-
szowy Misiu Pysiu. To on stał się 
bohaterem dubbingowanych fil-
mów edukacyjnych, które przy-
gotowujemy na kolejne edycje 
imprezy. Częścią wydarzenia 
jest ogólnopolski konkurs pla-
styczny, koncert - gala oraz wy-
stawa misiów w Pałacu Mło-
dzieży. Impreza ma nie tylko 
charakter zabawy, ale odgrywa 
też dużą rolę edukacyjną. Co ro-
ku jest inny motyw przewodni. 
Pluszowe misie opowiadają 
dzieciom o ekologii, sporcie czy 
pracy służb mundurowych. 
Na konkurs plastyczny nadsyła-
ne są ogromne ilości prac z całej 
Polski. Wystawa to prezentacja 
prywatnej kolekcji misiów mo-
jej córki - aktualnie licząca blisko 
400 niedźwiadków w rozmia-
rach od 2 do 150 cm. Wystawę 
aranżujemy zawsze tak aby wią-
zała się z tematem danej edycji 
i żeby każdy zwiedzający poczuł 
się przez chwilę jak w prawdzi-
wej krainie misiów.¹

Wszystkie problemy można wytańczyć
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Osobowość Roku 2019 – I miejsce w kategorii Działalność Społeczna i Charytatywna
- Pochodzę ze wsi, wiem, z jakim wysiłkiem wiąże się dojeżdżanie do szkoły w mieście i adaptacja do innego środowiska. Dlatego zależy mi na wyrównywaniu szans edukacyjnych młodzieży. Jeśli chodzi o sport, to pomagam sześciu klubom toruń-
skim i czterem bydgoskim, a także klubom w innych miejscowościach - mówi triumfator plebiscytu w kategorii „Działalność społeczna i charytatywna” nie tylko w województwie kujawsko-pomorskim. 

Plebiscyt 
Mirosława Kruczkiewicz 
miroslawa.kruczkiewicz@polskapress.pl 
 

 Zdobywając prawie 14 ty-
sięcy głosów wygrał Pan 
ogólnopolski finał plebiscy-
tu „Osobowość Roku 2019” 
w kategorii „Działalność 
Społeczna i Charytatywna”. 
Zwycięzców wyłaniali Czy-
telnicy gazet regionalnych 
i ich serwisów interneto-
wych z całego kraju. Gratu-
lacje! 
Ogromnie cieszę się z tego 

wyróżnienia, czuję się zasz-
czycony. Już wprawdzie dwu-
krotnie zdobyłem tytuł „Oso-
bowość Roku” w kategorii „Bi-
znes”, co oczywiście także 
przyjmowałem z wielką ra-
dością, jednak wyróżnienie 
za działalność społeczną ma 
zupełnie inny wymiar. Ten ty-
tuł stawiam obok Medalu Soli-
darności Społecznej przyzna-
nego mi przez kapitułę Busi-
ness Centre Club i Fundację 
Archidiecezji Warszawskiej 
Pomocy Bezrobotnym i Bez-
domnym „Nadzieja”, a także 
Toruńskiego Anioła za wspie-
ranie wolontariatu i Floriana 
za najlepsze inicjatywy dla 
społeczności lokalnych 
od Ochotniczych Straży Pożar-
nych w kategorii Najbardziej 
Zaangażowany Pracodawca.  

Wspieranie i promowanie 
przedsięwzięć sportowych, 
naukowych, kulturalnych 
i oświatowych, wspieranie 
działań na rzecz wyrówny-
wania szans edukacyjnych 
dzieci i młodzieży z ubogich 
środowisk, działalność cha-
rytatywna na rzecz osób 
w trudnej sytuacji material-
nej, wspieranie działań 
na rzecz rozwoju demokra-
cji… To tylko część statuto-
wych celów pana fundacji 
„Pomagajmy Razem”. 
Pochodzę ze wsi, wiem, 

z jakim wysiłkiem wiąże się 
dojeżdżanie do szkoły w mieś-
cie i adaptacja do innego śro-
dowiska. Dlatego zależy mi 
na wyrównywaniu szans edu-
kacyjnych młodzieży. A ponie-
waż wciąż jestem związany ze 
środowiskiem wiejskim, 
wspieram organizacje działa-

jące na wsi - od kół gospodyń 
po Ochotnicze Straże Pożarne 
i ludowe zespoły artystyczne. 
Jeśli chodzi o sport, nasza fun-
dacja pomaga sześciu klubom 
toruńskim i czterem bydgo-
skim, a także klubom w in-
nych miejscowościach. Wspie-
ramy np. karateków. Sam ten 

sport uprawiałem i uważam, 
że pomaga wyznaczyć dobrą 
drogę życia. Jestem też prze-
wodniczącym honorowego 
komitetu Międzyszkolnej Ligi 
Szachowej. Rozkręciliśmy tę 
ligę w Toruniu, Bydgoszczy 
i powiatach. Bardzo się z tego 
cieszę, bo szachy to wartościo-

wy sposób spędzania przez 
dzieci wolnego czasu. 

Twarde Pierniki z Torunia 
i bydgoska Astoria - wspie-
ranie rywalizujących z sobą 
klubów wielu osobom mo-
że wydać się niepojęte. 
Dlaczego? Nie jestem 

„kibolem”. Poprzez działal-
ność społeczną nie można bu-
dować barier. Wręcz przeciw-
nie - ona ma jednoczyć. Na ko-
niec roku nasza fundacja po-
darowała przedstawicielom 
władz wojewódzkich i parla-
mentarzystom z naszego wo-
jewództwa specjalnie upieczo-
ne pierniki z wizerunkami Ko-
pernika i bydgoskiej Łucznicz-
ki, żeby przypomnieć, że 
w jedności siła. Nie kieruję się 
też barwami politycznymi. Li-
cytuję serduszka Wielkiej Or-
kiestry Świątecznej Pomocy, 
ale też wspieram kościelne 
Centrum Edukacji Młodzieży 
im. Ks. Jerzego Popiełuszki 
w Górsku. Patrzę nie na barwy, 
tylko na cele działalności. 

Jak zaczęła się Pana działal-
ność społeczna? 
Właściwie trudno wyzna-

czyć datę początkową. W dzie-
ciństwie byłem ministrantem. 
Potem należałem do opozy-
cyjnego harcerstwa, prowa-
dziłem drużynę. Później dzia-
łałem w ruchu studenckim... 

Uczestniczy Pan w bardzo 
wielu mniejszych i więk-
szych wydarzeniach wspie-
ranych przez fundację. Pa-
na doba ma więcej niż 24 
godziny? A do tego ktoś, 
kto przeczyta o rozlicznych 
Pana akcjach charytatyw-
nych gotów pomyśleć, że 
ma Pan górę pieniędzy! 
Nie mam góry pieniędzy. 

Mieszkam w wynajętym 
mieszkaniu i jeżdżę 11-letnim 
autem. Na działkę na połud-
niu kraju, którą kupiłem, jesz-
cze nie zdążyłem pojechać. 
Nie mam aspiracji, by posia-
dać jak najwięcej. Co do czasu 
- wstaję o piątej rano, kładę się 
o pierwszej. Odsypiam w so-
boty i niedziele. 

Są wśród tych wielu wyda-
rzeń, akcji, spotkań związa-

nych z aktywnością funda-
cji takie, które Panu szcze-
gólnie zapadły w pamięć? 
Pamiętam dziewczynkę 

cierpiącą na rzadką, ciężką 
chorobę. Na Forum Biznesu 
odbyła się licytacja na jej le-
czenie. Przekazałem na tę 
aukcję wylicytowane przez 
siebie wcześniej na WOŚP zło-
te serduszko. Dziewczynka 
została poddana operacji, mi-
ło było widzieć, jak jej stan się 
poprawia. Wspominam też 
dziecięcą drużynę pożarniczą 
przy jednej z OSP w woje-
wództwie. Te dzieciaki wy-
grały plebiscyt na „Strażaka 
Roku” organizowany przez 
Państwa wydawnictwo. Z tej 
okazji ufundowałem im na-
grody. Wzruszyłem się, gdy 
się dowiedziałem, że ta dru-
żyna na moją cześć nazwała 
się „Jacusie”. Radość dzieci to 
najlepsza nagroda za pracę 
społeczną. 

Pandemia koronawirusa, 
z jednej strony pobudza 
społeczną aktywność,  
z drugiej - jest dla dobro-
czynności zagrożeniem, bo 
firmy, które sponsorowały 
i wspierały same mają kło-
poty finansowe. To koniec 
wielu działań charytatyw-
nych? 
Jestem w czterech organi-

zacjach biznesowych - BCC, 
Przedsiębiorcach Pomorza 
i Kujaw, Izbie Przemysłowo-
Handlowej i Izbie Budowni-
ctwa, gdzie zasiadam w pre-
zydium rady. Biznes również 
trzeba wspierać. Tego wspar-
cia – i dla dużego, i dla małego 
biznesu - ze strony rządzą-
cych brakuje. W tej trudnej 
sytuacji władze traktują duże 
firmy jak skarbonkę, a z pu-
stego i Salomon nie naleje… 
Przedsiębiorcom jest dzisiaj 
bardzo ciężko. Walczą o to, że-
by przetrwać. Nasza firma to 
180 zatrudnionych, którzy 
utrzymują nie tylko siebie, ale 
i rodziny. Mamy bardzo wielu 
kooperantów, od których za-
leżymy i którzy zależą od nas. 
Przyznam, że czuję się dziś 
trochę bezradny. Niełatwo jest 
też dziś pomagać. Ale – szyje-
my maseczki m.in. dla Hospi-
cjum „Światło”. ¹

Radość dzieci to najlepsza nagroda 
za pracę społeczną

Jacek Rutkowski jest prezesem zarządu firmy Mat-Bud Materiały Budowlane. Ogromnie angażuje się w działalność społeczną i charytatywną. 
Trudno zliczyć inicjatywy, które wspiera. W plebiscycie „Osobowość Roku” uzyskał najlepszy wynik w skali całej Polski - 13857 głosów!
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Nie mam aspiracji, by 
posiadać jak najwięcej. 
Wstaję o piątej rano, 
kładę się o pierwszej. 
Odsypiam w weekend  
Jacek Rutkowski
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Daniel Dreyer 
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Iwona Majorke jest „organem 
założycielskim” kilku  placó-
wek oświatowych, wicepreze-
sem  Stowarzyszenia Na Rzecz 
Wspierania Edukacji Spinaker 
w Grudziądzu. Nominowana 
za pokazywanie, że w szarości 
oświatowej można dokony-
wać rzeczy niemożliwych. 

 
 To już drugi raz, kiedy od-
nosi Pani sukces w plebi-
scycie „Osobowość Roku”. 
Radość jest podwójna, czy 
może już się Pani przyzwy-
czaiła? Co dla Pani oznacza 
to wyróżnienie?  
 
Wyróżnienie otrzymałam 

w plebiscycie  po raz drugi. 
Daje mi dużą satysfakcję 
i radość. Otrzymałam 
ogromne wsparcie od głosu-
jących, tym samym zyska-
łam poczucie, że to, co robię 
ma sens. Jest to dla mnie 
dalsza motywacja do dzia-
łań. Najważniejszą motywa-

cją są dzieci z moich placó-
wek.  

Działalność, jaką Pani pro-
wadzi, jest szeroka i skiero-
wana do bardzo zróżnico-
wanych odbiorców: dzieci, 
młodzieży, dorosłych, se-
niorów, osób zdrowych 
i niepełnosprawnych. Pro-
szę  przybliżyć ją naszym 
Czytelnikom. 
Prowadzę działalność spo-

łeczną na wielu szczeblach, 
ponieważ tego wymaga sytu-
acja w naszym mieście. Każ-
dego dnia zjawia się ktoś 
z prośbą o wsparcie.  Każdy 
ma prawo do godnego życia 
i staram się tak organizować 
pomoc, aby dać wsparcie 
tym, którzy go potrzebują. 
Zawsze to podkreślam, że nie 
ma dla mnie sytuacji bez wyj-
ścia i właśnie w takich przy-
padkach staram się ludziom 
pomagać. Bardzo często są to 
trudności życia codziennego, 
niezałatwione sprawy urzę-
dowe, problemy materialne.  
Swoim działaniem zawsze 
chcę dać impuls i siłę innym 
do działania, przezwycięża-

nia beznadziejności życia co-
dziennego, a zarazem sygnał, 
że ludzie nie są sami w swo-
ich problemach.   

Choć trwa epidemia, to nie 
zapomnieliście o swoich 
uczniach. Na Facebooku 
wasi nauczyciele publikują 
krótkie filmiki z lekcjami. 
Pamiętacie nawet o upo-
minkach od zająca dla swo-
ich uczniów!  
Niestety, obecna sytuacja 

nie jest dla nikogo łatwa. 
W tych trudnych czasach 
dzieci wymagają szczególnej 
troski i starań. Nasi nauczy-
ciele stanęli na wysokości za-
dania i starają się przekazać 
uczniom jak najbardziej 
przyswajalne treści. Przygo-
towują ciekawe lekcje, nagry-
wają filmy, są w stałym kon-
takcie z uczniami i ich rodzi-
cami. Powstała platforma 
Edukacyjna Spinaker,  na któ-
rej umieszczane są wszystkie 
materiały, aby były zawsze 
dostępne dla uczniów. Jako 
placówka niepubliczna nie 
mamy możliwości otrzyma-
nia pieniędzy rządowych 

na zakup sprzętu dla rodzin,  
w których nie ma komputera 
czy laptopa, a przecież wie-
my, że jest to sprzęt niezbęd-
ny do realizacji obowiązku 
szkolnego w obecnej sytuacji. 
Nie poddajemy się i szukamy 
rozwiązań. Zakupiliśmy 80 
tabletów i już po Wielkanocy 
trafią do rodzin, gdzie tego 
sprzętu nie ma. Staramy się 
w tych trudnych czasach dać 
naszym uczniom namiastkę 
normalności. Jak co roku ob-
chodziliśmy Światowy Dzień 
Osób z Zespołem Downa, 
Dzień Świadomości Auty-
zmu. W tym roku w formie 
zdalnej, ale są to imprezy, 
które na stałe wpisane są 
do kalendarza naszych placó-
wek. Z okazji świąt dla 
wszystkich uczniów przygo-
towaliśmy koszyczki wielka-
nocne, które w sposób bez-
pieczny zostały im przekaza-
ne. Chcemy sprawić naszym 
dzieciom  radość, niespo-
dziankę, aby wiedziały, że  
czekamy na ich powrót. „Kie-
dy śmieje się dziecko, śmieje 
się cały świat”.  
¹

Motywacją są dzieci z moich placówek
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Osobowość Roku 2019 – III miejsce  w kategorii  Działalność Społeczna i Charytatywna 

Plebiscyt 
Paulina Błaszkiewicz 
paulina.blaszkiewicz@polskapress.pl 

Bożena Wankiewicz przez lata 
pracowała w oddziale Zakładu 
Ubezpieczeń Społecznych 
w Toruniu. Wyłamywała się 
przy tym ze stereotypu urzęd-
nika. Otwarta na ludzi, w każ-
dej chwili, każdemu, gotowa 
służyć radą. Porad dotyczą-
cych ubezpieczeń społecz-
nych, ale nie tylko ich, udziela-
ła na przykład podczas dyżu-
rów w Stowarzyszeniu 
do spraw Osób Niepełnos-
prawnych w Toruniu. Skorzy-
stać z nich można było także 
w stacji Caritas Diecezji Toruń-
skiej. Bożena Wankiewicz 
udzielała również porad pod-
czas dyżurów organizowanych 
przez lokalne gazety. Jej ak-
tywność społeczną naprawdę 
trudno jest ogarnąć. A co o niej 
mówi sama laureatka?  

Jakie to uczucie być laure-
atką plebiscytu „Osobo-
wość Roku” w kategorii 
„Działalność społeczna 
i charytatywna”. Została 
nią Pani za swoją wielolet-

nią, zaangażowaną działal-
ność społeczną... 
Rzeczywiście działam 

od trzydziestu lat i cieszę się, 
że po tylu latach ludzie 
o mnie pamiętają, a moja po-
moc została zauważona. Nie 
jestem w Toruniu anonimo-
wa. Ludzie do mnie podcho-
dzą na ulicy czy w sklepie. To 
pewnie dlatego, że po prostu 
jestem osobą otwartą. Zawsze 
staram się pomóc. Jeśli ktoś 
do mnie dzwonił, a nie mo-
głam rozmawiać to zawsze 
oddzwaniałam. 

Pamięta Pani, kiedy zaczę-
ła pomagać innym? 
Takiego bakcyla połknę-

łam w domu rodzinnym, 
w którym po prostu panowa-
ło przekonanie, że trzeba być 
życzliwym dla innych i jeśli 
proszą o pomoc, to pomóc. 
Jako dziecko należałam 
do harcerstwa, a potem dzia-
łałam w różnych grupach, 
na przykład „Niewidzialna 
ręka” itp. Czytałam osobom 
starszym, które mieszkały 
w domu pomocy społecznej 
wiersze, aż przyszły sprawy 
związane z pomocą prawną 

i gąszczem przepisów w Za-
kładzie Ubezpieczeń Społecz-
nych. To były sprawy trudne 
dla wszystkich. Dotyczyły 
różnych grup zawodowych. 
Ja pomagałam i niepełnos-
prawnym i seniorom, a nawet 
studentom, dla których mia-
łam wykłady czy konsultacje. 
Oni zwykle pytali mnie 
o ubezpieczenia zdrowotne 
czy renty rodzinne. 

Nie była to chyba jednak 
tylko pomoc z zakresu 
ubezpieczeń społecznych? 
Starałam się pomagać tak-

że jako prawnik tym, których 
nie stać na prawnika, a takich 
osób jest mnóstwo.  

Braku motywacji do tego, 
by pomagać innym,  Pani 
nie brakowało... 
Pomaganie uzależnia. Gdy 

zaczynałam coś robić i się an-
gażowałam, to pojawiała się 
kolejna rzecz, w której chcia-
łam brać udział. Pomagałam 
też na przykład w Caritasie, 
gdzie organizowałam zbiórkę 
dla księży przebywających 
na Ukrainie, robiłam rozmaite 
festyny i akcje społeczne. 

Z tego co wiem, ma Pani 
kontynuatorów swego 
społecznego zaangażowa-
nia i pomagania innym... 
Moje dzieci tak jak ja skoń-

czyły studia prawnicze i także 
pomagają innym. Na przy-
kład syn udziela bezpłatnych 
porad prawnych w parafii 
pod wezwaniem Miłosierdzia 
Bożego i Świętej Siostry 
Faustyny na toruńskich Ko-
niuchach. 

Co Pani dało to społeczne 
zaangażowanie? 
Mam nadzieję, że swoją 

działalnością instytucja, jaką 
jest Zakład Ubezpieczeń Spo-
łecznych - co tu dużo kryć - 
niezbyt lubiana przez ludzi, 
zyskała przyjazną twarz. 

Jakie są Pani plany? 
Nadal jestem osobą aktyw-

ną zawodowo. Jestem ławni-
kiem w Sądzie Okręgowym, 
ponieważ ukończyłam kurs 
mediacji. Jeśli mogę pojednać 
ludzi w ważnych sprawach to 
działam, a to też jest przecież 
pomoc. Dla mnie taka aktyw-
ność i działalność dla innych 
to życiowa misja. ¹

Taka aktywność to moja życiowa misja
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Osobowość Roku 2019 – I  miejsce w kategorii Polityka, Samorządność i Społeczność Lokalna
- Statuetka jest dla mnie świadectwem pracy wielu osób, ich wspólnego działania i faktu, że razem możemy tworzyć i budować naszą rzeczywistość.  Jednak  by kreować tę w dużym wymiarze, musimy potrafić odnaleźć się lokalnie. Przyświecać powin-
na myśl nie o tym, by już na początku drogi, być na szczycie drabiny, ale by krok po kroku przemierzać jej szczeble  - przekonuje Jolanta Sas-Wisłocka

Plebiscyt 
Jolanta Młodecka 
jolanta.mlodecka@polskapress.pl 
 

Gratuluję wspaniałego wy-
niku w naszym plebiscycie! 
Walczyła Pani o tytuł w na-
prawdę ostrej konkurencji. 
W etapie powiatowym 
 kandydaci byli bardzo 
mocni, znani w regionie ze 
swej działalności, że nie 
wspomnę o kandydatach 
z całego województwa...  
Było ciężko, wydawało mi 

się, że taka szara myszka jak ja 
nie ma wielkich szans. Bo prze-
cież w konkurencji stały osoby 
ważniejsze ode mnie, bur-
mistrz, dyrektorzy ważnych 
placówek, znani działacze spo-
łeczni. Ale postanowiłam po-
walczyć, bo pomyślałam, że 
przecież ta walka w  przestrzeni 
społecznej to mój żywioł. Mam 
swój świat lokalnej społecznoś-
ci, a w tej działalności podsta-
wą jest przekonanie, zrodzone 
jeszcze w czasach, gdy zajmo-
wałam się oświatą, że istnieje 
coś takiego, jak „mała ojczy-
zna”, i że dla niej warto praco-
wać. Lubię być blisko ludzi. Sta-
ram się możliwie najczęściej 
być wśród nich, często wyjeż-
dżam w teren. Ale niewiele by 
mi się udało zrobić, gdyby nie 
moi pomocnicy. Muszę przy-
znać, że mam szczęście do lu-
dzi i nigdy nie zabrakło wokół 
mnie tych, którzy chcieli reali-
zować nasze wspólne projekty.  

A tych było bardzo dużo, 
wiele z nich realizowanych 
z rozmachem godnym co 
najmniej jakieś wielkiej 
fundacji czy organizacji, 
a nie jednej „szarej mysz-
ki”, nawet z pomocą grona 
przyjaciół. Jest Pani specja-
listką do spraw zakupu 
mleka w firmie Danone, 
stąd pewnie świetne kon-
takty wśród rolników.  
 

Z wykształcenia jestem filolo-
giem polskiem, skończyłam ją 
na Uniwersytecie Warszaw-
skim. Uczyłam w szkole, ale po-
tem musiałam w moim życiu 
wie le zmienić, zajęłam się 
czymś innym. Dodatkowo 
skończyłam zarządzenie i mar -
tketing, a potem studia pody-

plomowe w  Szkole Głównej 
Gospodarstwa Wiejskiego, co 
mi było potrzebne do pracy 
właśnie z rolnikami. Współpra-
cuję z grupą rolników, produ-
centów mleka, związanych 
z grupą Danone w naszym re-
gionie. Ale to nie tylko grupa 
producencka. Razem realizu-

jemy różne programy, akcje, 
szkolenia. Firma bardzo nas 
wspiera w tych działaniach spo-
łecznych. Wszelkie akcje, jakie 
organizujemy są  nie tylko dla 
samych rolników, ale też dla ca-
łej lokalnej społeczności.  

Jedną z pierwszych takich 
akcji były zawody pływa-

ckie na krytej pływali 
w Radziejowie...  

Do udziału zaprosiliśmy dzieci 
i młodzież ze wszystkich szkół 
powiatu radziejowskiego. Na-
wiązaliśmy bardzo dobre kon-
takty z nauczycielami i dyrekto-
rami, co wykorzystaliśmy w na-
stępnych akacjach.  

Na przykład w akcji sadze-
nia lip?  

Na przykład. Zasadź lipy rozłoży-
ste, a popłyną wody czyste - ten 
projekt zdobył serca młodych lu-
dzi, uczniów szkół, nauczycieli. 
To była naprawdę masowa akcja. 
Przyłączyli się do  niej samorzą-
dowcy, policjanci, strażacy, różne 
lokalne organizacji. Dzięki temu 
posadziliśmy 600 sadzonek lip, 
przy  drogach, w parkach, pla-
cach przy szkołach. Towarzy-
szyły temu oczywiście prelekcje, 
spotkania promocyjne. 

Podobnie udany był projekt 
„Wyzwanie: Gram dla Zie-
mi”, do którego też zaprosi-
liście dzieci i młodzież... 
Powstał na potrzeby pro-

gramu Wolontariusze HOPE. 
Naszym celem było budowa-
nie świadomości o tym, jak 
groźny jest dwutlenek węgla 
i co trzeba robić, by go ograni-
czać w środowisku. Z tym wią-
że się sprawa segregacji i recy-
klingu odpadów. To staraliśmy 
się uzmysłowić młodym lu-
dziom. Chcieliśmy ich nauczyć 
szacunku wobec środowiska 
naturalnego. To tematy 
od dawna obecne w naszej 
świadomości, ale wiedzy 
o tym nigdy za dużo o tym. 
Chcieliśmy ją przekazać 
w możliwie atrakcyjnej formie. 
W szkołach były spotkania, or-
ganizowaliśmy konkursy, 
w tym powiatowy konkurs 
plastyczny pod hasłem: Wyz-
wanie: Gram dla Ziemi. Ogłosi-
liśmy zbiórkę plastikowych bu-
telek. Ale temat segregacji i re-
cyklingu poruszaliśmy nie tyl-
ko wśród uczniów szkół, mieli-
śmy też spotkania z rolnikami. 
Oni borykają się z problemami 
wynikającymi z braku przepi-
sów, na przykład dotyczących 
odbioru folii do produkcji ki-
szonek. Rolnicy posiadają du-
żą świadomość dbałości o śro-
dowisko, żyją i korzystają 
z dóbr ziemi, ale też borykają 
się z brakiem takich przepisów. 

 Jak widać wasze projekty 
dotyczą szeroko rozumia-
nej społeczności lokalnej. 
Można powiedzieć, że łą-
czą pokolenia...  
Najlepszym tego przykła-

dem jest nasz kolejny projekt: 
Pokolenia Pokoleniom Świą-
tecznie. Przygotowany został 
dla rolników współpracujących 
z grupą Danone i ich dzieci, 
uczniów Miejskiego Zespołu 
Szkół w Radziejowie, podo-
piecznych Środowiskowego 
Domu Samopomocy. W sumie 
wzięło w nim udział ponad 
dwieście osób. Projekt przepro-
wadziliśmy w formie spotkań 
i warsztatów. Łączyliśmy ucze -
stników w różnych grupach 
wiekowych, starszych, młod-
szych, osoby niepełnosprawne, 
tak by mogli wzajemnie uczyć 
się, przekazywać swoje do-
świadczenia.  Każdy był w sta-
nie dołożyć własnej pracy, by 
projekt realizować zgodnie 
z założeniami. Policjanci i stra-
żacy mówili o bezpieczeństwie 
podczas przygotowań świą-
tecznych. Panie z kół gospo-
dyń, poza przygotowaniem po-
traw, pokazami kulinarnymi, 
a także rękodzieła,  mówiły o  
świątecznych tradycjach. Każ-
dy był ważny, każdy się uczył 
i każdy wniósł coś dobrego.   

Żyjemy obecnie w niezwy-
kle dramatycznym czasie.  
Gdy w końcu minie, potrze-
ba będzie wielu akcji, pro-
gramów, projektów, by wró-
ciła normalność. To będzie 
także ważny czas, waż-
ny sprawdzian dla Pani... 
 
Najważniejsze, by być 

wśród innych. Lubię ludzi, mo-
tywują mnie do wielu działań. 
Nikt z nas nie żyje tylko dla sie-
bie i tak naprawdę statuetka 
jest dla mnie świadectwem 
pracy wielu osób, ich wspólne-
go działania i faktu, że razem 
możemy tworzyć i budować 
naszą rzeczywistość. Jednak by 
kreować tę w dużym wymia-
rze, musimy potrafić odnaleźć 
się lokalnie. Przyświecać po-
winna myśl nie o tym, by już 
na początku drogi, być na  
szczycie drabiny, ale by krok 
po kroku przemierzać jej 
szczeble. ¹

Lubię ludzi.  Motywują mnie do wielu 
działań, bo nikt nie żyje tylko dla siebie

Jolanta Sas-Wisłocka  - specjalista do spraw Zakupu Mleka  w firmie Danone, współpracująca z grupą rolników - producentów mleka 
w powiecie radziejowskim. Jest liderką wielu projektów, skierowanych do  społeczności lokalnych, dotyczących m.in. ochrony środowiska
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Lubię być blisko ludzi. 
Staram się możliwie 
najczęściej być wśród 
nich, często wyjeżdżam 
w teren 
Jolanta Sas-Wisłocka
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Sylwia Sobczak jest dyrekto-
rem Wojewódzkiego Szpitala 
Zespolonego w Toruniu, który 
właśnie przechodzi wielkie 
zmiany. Trwa rozbudowa jego 
części funkcjonującej na Biela-
nach.  To najważniejsza obec-
nie kujawsko-pomorska inwe-
stycja w służbie zdrowia. Jej 
koszt to 560 mln zł, z czego 
około 200 mln zł pochłonie 
zakup najnowocześniejszego 
sprzętu medycznego. Przed-
sięwzięcie realizowane jest 
w ramach naszego medyczne-
go pakietu stulecia, czyli sa-
morządowego wojewódzkie-
go programu modernizacji 
najważniejszych w Kujawsko-
Pomorskiem placówek służby 
zdrowia. Zakończenie inwe-
stycji zostało zaplanowane 
na późną jesień 2020 roku.  

Jak się Pani czuje jako lau-
reatka plebiscytu „Osobo-
wość Roku”? Co nasza na-
groda dla Pani oznacza? 

Traktuję tą nagrodę jako 
nagrodę dla załogi naszego 
szpitala, która pracując  
w trudnych warunkach stara 
się opiekować pacjentami 
na najwyższym poziomie.  

Otrzymała Pani nagrodę 
za sprawne dowodzenie 
wielką rozbudową Woje-
wódzkiego Szpitala Zespo-
lonego na Bielanach w To-
runiu. Czym ta rozbudowa 
była  i jest dla Pani? 
Marszałek województwa 

kujawsko-pomorskiego Piotr 
Całbecki  powierzył mi stano-
wisko  dyrektora ponad sześć 
lat temu obdarzając dużym 
zaufaniem. Był to trudny czas 
dla szpitala, czas połączenia 
kilku jednostek i dodatkowo 
rozpoczęcia rozbudowy. Wie-
rzę, że te trudne zadania 
w tym rozbudowa szpitala 
wymagające ode mnie koor-
dynacji wielu zadań okażą się 
sukcesem dla pacjentów 
i personelu. Rozbudowa jest 
ogromnym wyzwaniem dla 
wielu zespołów i instytucji 
realizujących tą ważną inwe-
stycję. Jestem dumna że mo-

gę być cząstką przyszłości na-
szego szpitala.  

W społeczeństwie istnieje 
przekonanie, że wielkimi 
inwestycjami zajmują się 
mężczyźni, a nie kobiety. 
Jak Pani na to patrzy? Czy 
płeć ma znaczenie? 
Kobiety są systematyczne, 

odważne w podejmowaniu 
decyzji i mają tak zwaną intu-
icję kobiecą. Zresztą potwier-
dza to cytat: „Mają odwagę, 
by podjąć decyzję. Siłę, by 
w niej wytrwać. Cierpliwość, 
by doczekać efektu.” 

Rozbudowa szpitala to 
niezwykle ważne przed-
sięwzięcie, ale teraz za-
rządza Pani szpitalem 
w czasie pandemii. Jak 
wygląda Pani dzień 
w obecnej sytuacji? 
Dzisiejsza perspektywa 

bardzo się zmieniła. Od  bu-
dowania i rozwoju, przecho-
dzimy, mam nadzieję chwilo-
wo, w stan przetrwania 
i ochrony pacjentów i perso-
nelu.  To wyjątkowo trudny 
czas. Obecnie liczy się soli-

darność ludzi medycyny wo-
kół wspólnej walki z epide-
mią.  Tylko tak, według mnie, 
można wyjść z tej trudnej sy-
tuacji z jak najmniejszymi 
stratami. Najważniejsza jest 
szybkość podejmowania de-
cyzji w trosce o pacjentów 
i personel. Przede wszystkim 
„mój dzień” jest długi z wie-
loma wyzwaniami i trudnymi 
decyzjami. Nieustannie mi 
się wydaje, że nie ma końca.  

Jakie są Pani obawy 
w związku z zagrożeniem 
koronawirusem? 
Moje obawy są związane 

z tym, że nie będziemy wy-
starczająco przygotowani 
do walki z tym niewidzial-
nym wrogiem. Mam również 
świadomość, że nasze życie 
po zakończeniu epidemii nie 
będzie już takie same. Myślę 
jednak, że jako szpital musi-
my podejmować działania 
minimalizujące skutki 
koronawirusa i walczyć 
do końca. „Pierwsza zasada 
życia? Nigdy się nie podda-
waj. Druga zasada? Zawsze 
pamiętaj o pierwszej”. ¹

To nagroda dla całej załogi szpitala
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Osobowość Roku 2019 – III miejsce w kategorii Polityka, Samorządność i Społeczność Lokalna
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Krzysztof Polesiak, wójt gminy 
Rogóźno w pow. grudziądzkim. 
Nominowany za  wprowadzanie 
najwyższych standardów 
w działalności samorządowej 
oraz pozyskiwanie funduszy 
unijnych na dynamiczny rozwój. 

W 2018 roku objął Pan sta-
nowisko wójta. Mieszkańcy 
doceniają Pana działania, 
czego przejawem jest m.in. 
nominacja w plebiscycie 
„Osobowość Roku 2019”. 
Co Pan ulepszył w działal-
ności samorządu? 
Swoje stanowisko piastuję 

od kilkunastu miesięcy i do-
cierają do mnie liczne sygnały 
od mieszkańców różnych 
części gminy, że wielu obsza-
rach funkcjonowania samo-
rządu widać już zmiany. 
Urząd Gminy stał się otwarty  
na potrzeby mieszkańców, 
bowiem podstawą naszego 
działania jest rozwiązywanie 
ich problemów. Wprowadzi-
łem nowe godziny funkcjo-
nowania urzędu. W każdy 

wtorek pracujemy do godz. 
17. W tym dniu w godzinach 
15-17 również jestem do dy-
spozycji  mieszkańców. Jed-
nocześnie w znaczący sposób 
staramy się poprawić komu-
nikację z mieszkańcami. Ak-
tualne informacje na stronie 
internetowej czy profilu Gmi-
ny Rogóźno na  Facebooku 
pozwalają mieszkańcom za-
poznawać się na bieżąco 
z działaniami gminy. W pla-
nach jest też uruchomienie 
Biura Obsługi Mieszkańca, 
gdzie  będzie można uzyskać 
wszystkie informacje i zała-
twić „od ręki” szereg spraw. 

Jakie inwestycje udało się Pa-
nu przeprowadzić w gminie? 
Obejmując stanowisko 

wójta kluczowym było dla 
mnie skuteczne doprowadze-
nie do realizacji Termomo-
dernizacji Gminnego Ośrodka 
Zdrowia w Rogóźnie, moder-
nizacji drogi gminnej prowa-
dzącej do świetlicy w Rogóź-
nie Zamku oraz otwartych 
Stref Aktywności w Białocho-
wie, Rogóźnie i Zaroślu. Udało 
się to wszystko wykonać. Do-
datkowo jako samorząd pozy-

skaliśmy środki na powstanie 
kolejnych dwóch tego typu 
obiektów w Rogóźnie Zamku 
i Białochowie. Od 2019 roku 
mieszkańcy miejscowości 
Kłódka mogą się cieszyć z no-
wej drogi, a z kolei strażacy-
ochotnicy z Szembruka z no-
wego samochodu ratowniczo-
gaśniczego - pierwszego w hi-
storii tej jednostki.  

Jaki są plany na najbliższe 
miesiące i lata? 
 Priorytetem jest budowa 

nowego przedszkola.  Zdaję 
sobie sprawę, że ta inwestycja 
bez środków z Regionalnego 
Programu Operacyjnego na-
szego województwa nie ma 
szans realizacji. Jeśli jednak 
dojdzie do skutku, będzie re-
kordową w historii gminy. 
Rozwój i modernizacja bazy 
edukacyjnej w naszej gminie 
to jeden z filarów na kolejne 
lata.  Dużą bolączką naszego 
samorządu jest stan mienia 
komunalnego oraz poprawa 
jakości dróg. Nakłady inwe-
stycyjne na ten cel to kolejne 
priorytety w obecnej kaden-
cji. Ważnym zadaniem jest 
również sukcesywne wzboga-

canie oferty dla seniorów, 
dzieci i młodzieży.  

W naszym plebiscycie zajął 
Pan trzecie miejsce w re-
gionie w kategorii Polityka, 
samorządność i społecz-
ność lokalna oraz pierwsze 
miejsce w pow. grudziądz-
kim. Spodziewał się Pan 
tak dobrego wyniku? 
Nie spodziewałem się. Sama 

nominacja była dla mnie miłym 
wyróżnieniem. Cieszę się tym 
bardziej, że moja skromna oso-
ba została dostrzeżona wśród 
samorządowców naszego re-
gionu legitymujących się więk-
szym stażem. Pierwsze miejsce 
w powiecie i trzecie wojewódz-
twie to dla mnie zaszczyt. Mam 
nadzieję, że jest to także powód 
do zadowolenia dla wszystkich, 
tych którzy zaufali mi w wybo-
rach oraz wspierają w codzien-
nej pracy. Wyniki plebiscytu 
utwierdzają mnie w przekona-
niu, że droga którą obrałem 
w listopadzie 2018 roku, jest 
właściwa. To także dla mnie 
motywacja do dalszej, wytrwa-
łej  pracy na rzecz gminy, z którą 
związany jestem od urodzenia. 
¹

Najważniejsi są mieszkańcy i ich sprawy
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Osobowość Roku 2019 – I miejsce w kategorii Biznes
Najpierw Joanna Woźniak wygrała Plebiscyt Osobowość Roku w powiecie golubsko-dobrzyńskim. Następnie zwyciężyła w etapie wojewódzkim. Znalazła się także na podium krajowej rywalizacji zajmując tam drugie miejsce. Jest dumna z każdego 
sukcesu, także tego najmniejszego.  I to zarówno zawodowego, jak i prywatnego

Plebiscyt 
Karolina Rokitnicka 
karolina.rokitnicka@polskapress.pl 

Joanna Woźniak, właścicielka 
firmy „Gra-Mar” w Kowalewie 
Pomorskim nominację do Ple-
biscytu „Osobowość Roku” 
uzyskała za rozwój firmy i rea-
lizację inwestycji ważnych spo-
łecznie. Były wśród nich m. in. 
modernizacje świetlic w Sreb-
rnikach i w Piątkowie oraz  
Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego w Wielgiem.  

Kobieta w branży budowla-
nej to niezbyt częsty widok. 
Wywołuje Pani zdziwienie? 
Cz zdarza się, że mężczyźni 
sprawdzają Pani kompe-
tencje?  
- Od dawna firma jest koja-

rzona z kobietą. Nikt już się 
temu nie dziwi. 

Pani firma odnosi spore 
sukcesy, rozwija się. Z czego 
jest Pani najbardziej dum-
na?  
- Jestem dumna z każdego 

sukcesu, nawet tego najdrob-
niejszego. Właśnie drobne 
sukcesy budują całość. Naj-
większe emocje wywołał 
u nas przetarg na remont Spe-
cjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego w Wiel-
giem. Zostawiliśmy tam dużo 
serca i mam nadzieję, że do-
brze będą nas tam wspomi-
nać. A co do rozwoju, rzeczy-
wiście przez 11 lat zdobywali-
śmy nowych klientów, two-
rzyliśmy nowe działy, zatrud-
nialiśmy coraz więcej ludzi. 
Niestety, nastały trudne czasy 
pandemii. Co przyniosą, nikt 
nie wie. 

Firma Gra-Mar rozszerzy-
ła zakres prac w ośrodku 
i domu dziecka 
w Wilegiem. Dodatkowo, 
na swój koszt przeprowa-
dziła remont kuchni,  wy-
posażając ją w nowe meb-
le, stół i krzesła oraz sprzę-
ty AGD. Ponadto zakupiła 
elementy wyposażenia po-
mieszczeń, w których prze-
bywają wychowankowie. 
Co więcej - wyposażyła po-
mieszczenie świetlicy m.in. 
w sofy, pufy i regały. 

Sukces niejedno ma imię. 
Są tu wyniki finansowe, 
efekty końcowe inwestycji, 
ale także laury w ogólno-
polskich rankingach i kon-
kursach. Udało się Pani nie 
tylko wygrać w regionie, ale 
także zająć drugie miejsce 
w kraju. Jakie emocje temu 

towarzyszą? Z jakimi reak-
cjami się Pani spotkała?  
- To nie czas na gratulacje 

i radość z sukcesów. Teraz 
priorytetem jest przetrwać 
kryzys. 

Pani firma jest doceniana 
także za działalność chary-

tatywną. Jakie działania 
wspieracie? 
- Staramy się pomagać 

na wielu płaszczyznach. Mo-
gą na nas liczyć szkoły, orga-
nizatorzy imprez charytatyw-
nych, sportowych, wspiera-
my chore dzieci, przekazuje-
my pieniądze lub kupujemy 
nagrody, medale fanty na li-
cytacje itp. 

„Gra-Mar” Joanny Woź-
niak z Kowalewa Pomor-
skiego działa na rynku 
od 10 lat. Zajmuje się ob-
sługą obiektów handlo-
wych oraz produkcją 
wszelkiego rodzaju wyro-
bów ze stali. Oferuje też 
usługi budowlane. Firma  
zatrudnia 150 osób i obsłu-
guje ponad 1000  obiek-
tów handlowych.  
„Gra-Mar” od lat wspiera 
finansowo sportowców 
amatorów.  
- Pomysł, by pomagać tym, 
którzy amatorsko upra-
wiają różne dyscypliny 
sportu, narodził się z po-
trzeby ludzi. Jesteśmy fir-
mą znaną lokalnej spo-
łeczności. Zgłaszają się 
do nas szkoły, kluby, sekcje 
sportowe z prośbą 
o wsparcie. Przekazujemy 
pieniądze albo np. kupuje-
my koszulki czy nagrody 
na określony turniej czy 
zawody. W minionym roku 
firma wsparła finansowo 
juniorów i seniorów z dru-
żyny piłkarskiej MKS 
Drwęca oraz Jarka 
Kaptajna z Golubia-Do-
brzynia, który na rowerze 
objechał Islandię. Byliśmy 
też sponsorem „Dychy 
Kowalewskiej”, czyli ama-
torskiego biegu na 10 km 
oraz jednym ze sponsorów 
biegu na tym samym dy-
stansie w Wąbrzeźnie. Na-
szą pomoc otrzymali także 
organizatorzy II Między-
narodowego Wyścigu Ko-
larskiego w Golubiu-Do-
brzyniu. Finansujemy rów-
nież turnieje szkolne dla 
dzieci - poinformowała Jo-
anna Woźniak. 

 
Często „kobieta biznesu” 
utożsamiana jest z luksu-

sem i przyjemnością. Czym 
on jest dla Pani? Czy luksu-
sem jest dla Pani mieć czy 
być?  
- Dla mnie luksusem jest 

to, że mogę pomagać innym. 
To sprawia mi największą 
przyjemność. 

Niestety, wszystkich nas 
dotknęła sytuacja epide-
miologiczna. Co przez za-
grożenie koronawirusowe 
zmieniło się w Pani życiu?    
- Zmieniło się wszystko. 

Niestety, na gorsze. Lęk 
przed tym co będzie za mie-
siąc, dwa nie pozwala spokoj-
nie zasnąć. Czy uda nam się 
przetrwać kryzys, który już 
zaczyna dotykać ogromną 
rzeszę ludzi. Trzeba podej-
mować decyzje, które nieste-
ty będą trudne również dla 
naszych pracowników. Jed-
nak mam nadzieję, że przez 
to uda nam się wytrwać i sta-
niemy na nogi jak gospodarka 
zacznie znowu budzić się 
do życia. 

Joanna Woźniak nie 
pierwszy raz znalazła się 
na podium wojewódzkim 
Plebiscytu „Osobowość Ro-
ku”. W tym roku była naj-
lepsza.  
- To już moja kolejna no-
minacja w kategorii Bi-
znes. W poprzednich la-
tach zawsze zwyciężałam 
w powiecie golubsko-do-
brzyńskim. W wojewódz-
kim finale przegrywałam 
z Jackiem Rutkowskim, 
prezesem firmy „Mat-Bud”. 
Zawsze sobie kibicowali-
śmy nawzajem. Teraz Ja-
cek znalazł się w kategorii 
„Działalność społeczna 
i charytatywna” i deklasu-
je rywali. Zadzwonił 
do mnie mówiąc, że trzy-
ma za mnie kciuki, bym te-
raz to ja okazała się najlep-
sza w kategorii „Biznes” 
w regionie - mówiła na po-
czątku  wojewódzkiej ry-
walizacji nasza liderka. 
Sukces był nie tylko w eta-
pie wojewódzkim, ale tak-
że krajowym, gdzie Joan-
na Woźniak zajęła drugie 
miejsce. 
¹

Największą przyjemność sprawia mi 
możliwość pomocy innym

 Joanna Woźniak, która kieruje firmą „Gra-Mar” w Kowalewie Pomorskim, zaprzecza stereotypom, że biznes i branża budowlana jest 
zdominowana przez mężczyzn. Jest niewątpliwie „kobietą sukcesu”, ale -  jak sama mówi - luksusem jest dla niej możliwość pomocy innym
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Jestem dumna 
z każdego  
sukcesu,  
nawet tego 
najdrobniejszego 
Joanna Woźniak
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Wiktor Kolbowicz, wielolet-
ni prezes Kliniki Uzdrowi-
skowej „Pod Tężniami” im. 
Jana Pawła II w Ciechocinku. 
Nominowany za poszuki-
wanie i wdrażanie najnowo-
cześniejszych form leczenia 
i rehabilitacji oraz ciągłe 
unowocześnianie i rozbudo-
wę bazy kliniki.  
 
Jest Pan prezesem kliniki 
prawie od 30 lat. Jaki był 
plan,  kiedy obejmował Pan 
tę funkcję?  
Postawiłem przede 

wszystkim na rozwój. Żeby 
firma trwała, szła z duchem 
czasu, a ludzie mieli pracę. 

Z czego jest Pan najbar-
dziej dumny? 
Z tego, że zostałem zrozu-

miany przez załogę w począt-
kowym okresie rozwoju. 
Wspólnie postanowiliśmy 
walczyć o klienta i dostoso-
wać się do niego tak, by regu-
larnie do nas przyjeżdżał. 

Dzięki temu osiągnęliśmy po-
nad 90-procentowe obłoże-
nie, co jest niespotykane 
na skalę kraju, a może i Euro-
py.  Dzięki takim sukcesom 
możemy modernizować na-
szą placówkę i powiększać 
ofertę. 

Ciechocinek jest uzdrowi-
skiem. Mamy tutaj wiele 
placówek o charakterze 
leczniczym. Czy taka konku-
rencja dodaje motywacji? 
Szczerze mówiąc ja jej nie 

czuję. Powiem więcej, myślę, 
że reszta powinna się uczyć 
od nas. Wielokrotnie jeździ-
łem za granicę dążąc do prze-
kształcenia naszego obiektu, 
aby nie odbiegał on od po-
dobnych ośrodków w Austrii, 
Niemczech czy Szwajcarii. 
Moim marzeniem było poka-
zanie, że polskie uzdrowiska 
mogą być profesjonalne, 
przyjmować gości z całego 
świata i stanowić istotny ele-
ment rozwoju  gospodarki. 
Z czasem udało się stworzyć 
idealny układ usług hotelar-
skich, gastronomicznych 
i leczniczo-rehabilitacyjnych. 

Ludzie teraz jeżdżą i porów-
nują, a patrząc na to jak czę-
sto do nas wracają, mam 
świadomość, że starania nie 
poszły na marne. 

Jak klinika rozwijała 
skrzydła? 
Wartość majątku w 1990 

roku wynosiła niewiele ponad 
milion, a obecnie ta kwota wy-
nosi 112 milionów. To daje wy-
obrażenie jaki postęp rozwojo-
wy osiągnęliśmy. Wszystko 
dzięki przemyślanym inwe-
stycjom: od wykupu ziemi, 
przez rozbudowę naszej bazy 
zabiegowej i stworzenie spe-
cjalistycznych usług po budo-
wę basenów. Podnieśliśmy 
również standard gastrono-
miczny i hotelarski do pozio-
mu czterech gwiazdek. Krótko 
mówiąc zapewniamy naszym 
gościom jak najbardziej kom-
fortowe warunki. 

Skąd przyjeżdżają ci goście? 
Naszą klinikę odwiedzają 

mieszkańcy z całej Polski, ale 
też zagranicy. W ciągu roku 
mamy gości z 40 krajów z ca-
łego świata. Oni też mają pe-

wien wpływ na rozwój klini-
ki, bowiem regularnie prowa-
dzimy ankiety. Dzięki temu 
ludzie korzystający z naszych 
usług mają okazję ocenić co 
im się podoba, a co można by 
jeszcze poprawić.  

Rozmawiamy głównie 
o tym co było. A jakie ma 
Pan plany na przyszłość? 
Zamiary są różne i jest ich 

bardzo dużo. Być może uda 
nam się wybudować Dom 
Spokojnej Starości. Chcieliby-
śmy też rozwinąć listę na-
szych usług leczniczo - reha-
bilitacyjnych. Póki co jednak 
usprawniamy to, co można 
jeszcze usprawnić wewnątrz 
naszych obiektów. Podnosi-
my standard zabiegów, doku-
pujemy nowoczesny sprzęt 
i podnosimy kwalifikacje na-
szej załogi. Każdy z naszych 
pracowników ma zapewnio-
ne dofinansowanie do szko-
leń w wysokości 50 proc. Oni 
kończą studia, doktoryzują 
się. Pamiętajmy, że nasza kli-
nika to nie tylko wysokiej ja-
kości infrastruktura, ale też 
specjaliści. ¹

Stawiam przede wszystkim na rozwój 
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Kamila Przygoda, właścicielka 
lokalu gastronomicznego Pol-
ski Bar w Bydgoszczy. Nomi-
nowana za rozwój firmy oraz 
za traktowanie pracowników 
jak rodzinę. 

Polski Bar zlokalizowany jest 
przy ul. Dworcowej 12 w Byd-
goszczy. Działa od stycznia 
2017 roku. Serwuje polską 
kuchnię w przepysznym wy-
daniu. Codziennie można tam 
znaleźć coś innego. W ofercie 
obiadowej są między inny-
mi pierogi, naleśniki, makaro-
ny, kotlet schabowy, gulasz, 
klopsiki, vege zupy. Obiady 
z Polskiego Baru powędrowa-
ły do bydgoskich szpitali. Pol-
ski Bar proponuje też śniada-
nia - np. bułki z serem i szynką 
lub omlety z pomidorem, ce-
bulą i serem. A do popicia 
świeżo wyciskane soki: z ja-
błek, buraków, marchwi, po-
marańczy i grejpfrutów.  

Obecnie Polski Bar prowadzi 
sprzedaż menu na wynos 

w opcji „dostawa bez kontak-
tu”. Klienci mogą zamówić je-
dzenie, zapłacić za zamówie-
nie online, a kurier zostawi po-
siłek na progu drzwi klienta 
i zadzwoni lub wyśle SMS-a 
z informacją o dostarczeniu. 

- U nas podstawą jest tradycyj-
na receptura, która sprawia, 
że nasze potrawy mają smak 
obiadków jak u mamy. Raz 
skosztujesz i wrócisz po wię-
cej! - zachęca restauracja Pol-
ski Bar. 

Skąd pomysł na otworze-
nie Polskiego Baru i jak wy-
glądały początki działal-
ności? 
Początki nie były łatwe, bo 

długo szukałam odpowied-
niego miejsca. W końcu uda-
ło się przejąć lokal, w którym 
wcześniej też była prowadzo-
na działalność gastronomicz-
na, próbowano tam smaków 
z różnych stron świata. Ja po-
stawiłam na polskie menu, 
z polską nazwą baru, co 
odzwierciedla moje preferen-
cje kulinarne. Na początku 
trudno było przekonać klien-
tów, że w tym starym miejscu 

proponuję im inny produkt 
i jakość. Udało się  to między 
innymi dzięki fantastycznej 
grupie pracowników, na któ-
rych mogą liczyć w każdej 
chwili. Dają z siebie więcej niż 
muszą.  

Jak wyobrażała sobie Pani 
bycie przedsiębiorcą zanim 
otworzyła firmę? 
Gdy pracowałam jeszcze 

na etacie, mój partner prowa-
dził dużą firmę, więc stojąc 
jakby z boku przypatrywałam 
się temu, poznawałam 
wszystkie plusy i minusy by-
cia przedsiębiorcą. Wiedzia-
łam, że jeśli dołożę wszelkich 
starań, to ludzie docenią mo-
ją pracę. 

Dlaczego własny biznes 
a nie praca na etacie? 
Pracowałam wcześniej 

na etacie w policji, w ruchu 
drogowym. W pewnym mo-
mencie dojrzałam jednak 
do decyzji o założeniu włas-
nej działalności, ponieważ 
chciałam godnie zarabiać, po-
czuć trochę niezależności 
a przede wszystkim realizo-
wać moją kulinarną pasję. ¹

Realizuję swoją kulinarną pasję 
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Jak zaczęło się Pana zainte-
resowanie prawem? 
Najpierw pojawiło się za-

interesowanie historią, w tym 
historią ustroju i prawa, histo-
rią parlamentaryzmu, a także 
wiedzą o społeczeństwie. To 
była właściwa podstawa 
do rozwoju zainteresowań 
naukami prawnymi. Prawo 
jest bowiem regulatorem ży-
cia społecznego, wyznacza 
ramy naszego zachowania, 
ma wpływ na historię. Wy-
starczy wspomnieć dorobek 
z zakresu ochrony praw czło-
wieka. To standardy prawne 
wypracowane w tym zakresie 
na przestrzeni lat zmieniły 
pozycję jednostki w społe-
czeństwo, ugruntowały jej 
podmiotowość, stworzyły 
możliwość realizacji planów, 
zamierzeń, umożliwiły roz-
wój, a także określiły relację 
człowiek - państwo. To co 
kiedyś było niewyobrażalne - 
prawa wyborcze kobiet, 
ochrona praw dziecka, prawa 
pracownika, czy poszanowa-
nie godności człowieka jako 
fundament systemu prawne-
go, dziś jest standardem. 

Obrana ścieżka zawodowa 
doprowadziła Pana już 
dwukrotnie do stanowiska 
sędziego Trybunału Stanu. 
Ponowny wybór przez 

Sejm w skład Trybunału Sta-
nu (po raz pierwszy wybrany 
zostałem w 2018 roku przez 
Sejm VIII kadencji) to dla każ-
dego prawnika wyróżnienie, 
podsumowanie jego dotych-
czasowej aktywności zawo-
dowej. W moim przypadku 
jest to aktywność zarówno, ja-
ko nauczyciela akademickie-
go, autora publikacji nauko-
wych, opinii prawnych, pro-
jektów aktów normatywnych, 
a także działalność związana 
z praktyką stosowania prawa, 
w przeszłości wykonywałem 
bowiem zawód prokuratora.  

Co jest dla Pana ważne pod-
czas zajęć ze studentami? 
Podczas moich wykładów 

zwracam uwagę na służebną 

rolę administracji wobec oby-
watela, staram się nauczyć ta-
kiego rozumienia prawa, aby 
służyło ono człowiekowi, po-
zytywnie wpływając na jego 
życie. Staram się, aby moi 
studenci byli lepiej przygoto-
wani do zrozumienia otacza-
jącej ich rzeczywistości, aby 

potrafili reagować na różne 
sytuacje życiowe, z którymi 
przyjdzie im się mierzyć, aby 
mieli świadomość odpowie-
dzialności za własne zacho-
wanie. Prawnik musi umieć 
słuchać drugiego człowieka, 
analizować fakty, a jego oce-
ny powinny być zawsze wy-

ważone, oparte na całościo-
wej analizie danego przypad-
ku. Dotyczy to także relacji ze 
studentami, dla których wy-
kładowca nie ma być niedo-
stępnym mentorem, ale kimś 
kto poprzez swoje zachowa-
nie, postawę, jest drogowska-
zem w zdobywaniu wiedzy 
i umiejętności, będąc 
przy tym otwartym na dysku-
sję i wspierającym w modelo-
waniu kariery zawodowej.  

Jak ocenia Pan świado-
mość prawną Polaków?  
W badaniu przeprowadzo-

nym w 2019 roku ramach 
kampanii informacyjnej 
„Adwokat w każdym przy-
padku”, zorganizowanej 
przez Naczelną Radę Adwo-
kacką 44% ankietowanych 
oceniło swoją wiedzę prawną 
jako dobrą, ale tylko 6% było 
pewnych swojej znajomości 
prawa. Niestety, 41% nie po-
trafiło odpowiedzieć na pyta-
nie o ocenę własnej wiedzy 
prawnej. 37% ankietowanych 
czerpie informacje o prawie 
z forów internetowych i 36% 
uznaje je za wiarygodne, zaś 
27% poszukuje pomocy 
prawnej u rodziny i znajo-
mych. To pokazuje jak dużo 
pracy przed nami, aby upow-
szechnić wiedzę o prawie 
w społeczeństwie, ucząc jed-
nocześnie, gdzie należy jej 
poszukiwać, w jaki sposób 
weryfikować i jakich zacho-
wań należy unikać. Nie 
wszystkie informacje w sieci 
są prawdziwe, nie każda po-
rada, czy interpretacja przepi-
sów jest prawidłowa. Nie po-
winnyśmy bezgranicznie ufać 
temu, co przeczytamy w sie-
ci, nawet jeżeli wydaje nam 
się, że znaleźliśmy idealne 
rozwiązanie naszego proble-
mu. Zrozumienie przepisów 
wymaga umiejętności ich 
analizy, w tym w odniesieniu 
do innych przepisów, co nie 
jest sprawą prostą. 

Co można zrobić, aby ta 
świadomość była większa? 
Już od ostatnich klas szko-

ły podstawowej należy uczyć 
dzieci, czym jest prawo, jak 
należy je rozumieć, gdzie po-
szukiwać wiarygodnej wie-

dzy o prawie, jakie są źródła 
prawa, gdzie można uzyskać 
pomoc prawną, w tym tę bez-
płatną. Dzięki temu upow-
szechnimy elementarną wie-
dzę o prawie, która pozwoli 
na funkcjonowanie w społe-
czeństwie, które w coraz 
większym stopniu podpo-
rządkowane jest regulacjom 
prawnym. 

Niedawno gorącym tema-
tem w Polsce był kryzys 
praworządności. Dlaczego 
takie sprawy  jak kwestia 
upolitycznienia Krajowej 
Rady Sądownictwa, spory 
rządu z Unią Europejską 
i postępowania toczące się 
przed Trybunałem Spra-
wiedliwości UE powinny in-
teresować przeciętnego 
Kowalskiego? Jaki wpływ 
na nasze codziennie życie 
mają te zagadnienia? 
Każdego z nas powinno in-

teresować funkcjonowanie 
wymiaru sprawiedliwości, je-
go problemy. Każdy z nas mo-
że być bowiem uczestnikiem 
postępowania sądowego, 
warto zatem mieć wiedzę 
w tym zakresie. Trzeba być 
przy tym krytycznym wobec 
informacji, które prezentowa-
ne są publicznie. Warto je we-
ryfikować i starać się wyrobić 
własne zdanie. To od tego, ja-
ką my, jako obywatele, mamy 
wiedzę prawną w dużej mie-
rze zależy ochrona naszych 
wolności i praw. Społeczeń-
stwo nieświadome nie potrafi 
się bronić przed nadużyciami 
władzy, można nim też mani-
pulować formułując takie czy 
inne zarzuty, związane z na-
ruszeniem prawa przez insty-
tucje publiczne. Musimy za-
tem - w naszym interesie - 
być świadomymi uczestnika-
mi życia publicznego, którzy 
nie wierzą ślepo w to, co jest 
mówione, pisane czy też pre-
zentowane w takiej, czy innej 
formie. Powinniśmy poszuki-
wać odpowiedzi na nurtujące 
nas pytania w wiarygodnych 
źródłach. Bez tego prawo-
rządność będzie bardzo osła-
biona. I powinniśmy korzy-
stać z naszych praw, po to aby 
uzyskać należną nam ochro-
nę prawną. ¹

Dobry prawnik musi umieć 
słuchać drugiego człowieka

- Zwycięstwo w plebiscycie to ogromne wyróżnienie. Ja angażuję się w to co robię, ważne jest dla mnie to, że moje zaangażowanie zostało 
docenione, bo to pokazuje, że są tacy, dla których moja praca ma sens, a to czyni ją wartościową - mówi dr hab. Czesław Kłak.
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Społeczeństwo nieświa-
dome nie potrafi się 
bronić przed naduży-
ciami władzy, można też 
nim łatwo manipulować 
dr hab. Czesław Kłak
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Szymon Stefański, wykładow-
ca, szkoleniowiec, optyk, 
optometrysta, właściciel „Gale-
rii Optycznej” w Inowrocławiu. 
Nominowany za rozwój optyki, 
przeprowadzenie badań wzro-
ku wśród dorosłych dzieci 
i młodzieży, prowadzenie zajęć 
dydaktyczno-rozwojowych 
uwzględniających proces dzia-
łania i budowy narządu wzroku. 

Kiedy zdecydował Pan o wy-
borze zawodu optyka? Nie 
żałuje Pan tego wyboru? 
O wyborze zawodu optyka 

zdecydowałem mając około 15 
lat. Trafiłem do takiego zakła-
du całkiem przypadkiem.  Ob-
serwując pracę optyka bardzo 
mnie to zainteresowało. I tak 
to się zaczęło. Przychodziłem 
i się uczyłem. Swojego wybo-
ru nie żałuję!  Praca sprawia mi 
wielką przyjemność, a naj-
większą  zadowolenie klien-
tów czy pacjentów i podzięko-
wanie za profesjonalne wyko-
nanie usługi. Dla mnie naj-

ważniejszy jest pacjent, za-
równo mały jak i duży.   

Z siostrą prowadzi Pan „Ga-
lerię Optyczną”. Na czym 
polega Pana praca? Co jest 
w niej najciekawszego?  
Siostra zajmuje się sprze-

dażą oraz doborem okularów 
korekcyjnych i soczewek kon-
taktowych. Ja natomiast mam 
bardzo szerokie uprawnienia 
co do badań oraz wykonywa-
nia okularów korekcyjnych 
od podstaw. Dlatego przyjmu-
ję pacjentów i w wolnym cza-
sie wykonuję okulary. Poza 
tym w szkołach prowadzę za-
jęcia z optometrii, patologii 
oka itp. Mamy też  studentów 
optometrii na  praktykach 
z zakresu badań czy wykony-
wania okularów. Prowadzę 
również prelekcje w szkołach 
podstawowych jak i dla osób 
starszych w różnych placów-
kach. Uczę jak dbać o higienę 
wzroku oraz  jak sobie radzić 
z chorobami oczu.  

Co  w pracy sprawia Panu 
największą radość? 
Fakt, że moi pacjenci są zado-

woleni z badania czy z dobo-
ru okularów. Każdy przypa-
dek jest indywidualny. Wtedy 
też doszkalam się w tej dzie-
dzinie, by być bardziej sku-
tecznym. Bardzo lubię badać 
dzieci. Mój sprawdzony spo-
sób to badanie poprzez zaba-
wę, by każde dziecko czuło 
się swobodnie w gabinecie i - 
co najważniejsze - by mi zau-
fało. Wtedy takie badanie wy-
konamy bardzo dokładnie. 

Gdzie prowadzi  Pan zajęcia 
dydaktyczno-rozwojowe? 
Uczę w szkołach policeal-

nych w zawodzie technik op-
tyk. Wcześniej w Wyższej 
Szkole Nauk o Zdrowiu prowa-
dziłem zajęcia dla optomet-
rystów. Z braku czasu  musia-
łem zrezygnować z prowadze-
nia zajęć na uczelni. Skupiam 
się na swoich pacjentach oraz 
na szkoleniach online z dzie-
dziny optyki oraz rozwoju ba-
dań pacjentów.  

Jakie są Pana plany zawo-
dowe na najbliższy czas? 
Rozwijamy się, szkolimy, 
chcemy być naprawdę dobrzy 

w naszym zawodzie. Wdra-
żam do gabinetu terapię wi-
dzenia dla dzieci z upośledze-
niem wzroku czy z zezem. 
Współpracuję z okulistami 
oraz placówkami medyczny-
mi takimi jak Luxmed czy 
Medicover. Chcemy otworzyć 
następny gabinet z bardzo 
rozszerzonym spektrum ba-
dań wzroku. Mam nadzieję,  
że nam się uda, bo jesteśmy 
blisko realizacji tego celu. 

W kategorii  Nauka  zajął Pa-
ni drugie miejsce  w  regionie  
i pierwsze  w pow. inowroc-
ławskim. Zdobył Pan aż 1521 
głosów. Walka w Pana kate-
gorii do końca była bardzo 
zacięta? Komu szczególnie 
chciałby Pan podziękować 
za oddane głosy i wsparcie? 
To był dla mnie zaszczyt, 

że mogłem być nominowany 
w plebiscycie. Chciałbym  po-
dziękować osobom, które 
na mnie głosowały i mnie 
wspierały. Dziękuję również 
mojej żonie i dzieciom, po-
nieważ są zawsze ze mną 
i w tych trudnych chwilach,  
 i w  tych dobrych. ¹

Każdy pacjent jest dla mnie ważny 
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Plebiscyt

Osobowość Roku 2019 – III miejsce w kategorii Nauka

Plebiscyt 
Paweł Kaniak 
pawel.kaniak@polskapress.pl 

Dr hab. inż. Tomasz Talaśka, pro-
fesor Uniwersytetu Technolo-
giczno-Przyrodniczego w Byd-
goszczy, kierownik Zakładu Pod-
staw Elektroniki na Wydziale Te-
lekomunikacji, Informatyki 
i Elektrotechniki. Nominowany 
za cykl publikacji „Analogowe, 
cyfrowe i mieszane specjalizo-
wane układy scalone CMOS ni-
skiego poboru mocy do zastoso-
wań w równoległym przetwarza-
niu sygnałów w systemach 
sztucznej inteligencji”. 

Proszę wyjaśnić czym są spe-
cjalizowane układy scalone, 
którymi Pan się zajmuje? 
Ich główną zaletą jest bardzo 

niski pobór energii. Mają minia-
turowe rozmiary. Znajdujące się 
w środku układy umożliwiają 
równoległe przetwarzanie infor-
macji. Dzieje się to w bardzo 
krótkim czasie, przy bardzo ni-
skim poborze energii, co jest 
istotne w dzisiejszych czasach, 
kiedy mobilność układów elek-
tronicznych jest tak wszecho-
becna. Wykonane są pod kon-

kretne zadania. Mały, lub ultra 
mały pobór mocy, szybka pracy, 
optymalna realizacja zadań po-
woduje, że takie układy, które 
mają wewnątrz zaimplemento-
wane elementy sztucznej inteli-
gencji mogą być wykorzystane 
w medycynie (do analizy sygna-
łów EKG, EEG, EMG), wojsku, 
a także wielu aplikacjach, jak 
np. mobilne, bezprzewodowe 
i inteligentne czujniki zanie-
czyszczeń powietrza, systemy 
rozpoznające i autoryzujące do-
stęp do obiektów, systemy roz-
poznające obiekty na drodze, 
morzu i w powietrzu. 

Sztuczna inteligencja jest dla 
ludzi dużym wsparciem, ale 
może być też zagrożeniem.  
Jeżeli wykorzystamy 

ją do rozpoznawania np. guzów 
nowotworowych z obrazów to-
mografii, to mówimy o tej pozy-
tywnej stronie. Jeżeli użyjemy 
jej do rozpoznawania obiektu 
lub ludzi, którzy mają być np. 
ostrzelani, to wtedy zazwyczaj 
(chyba, że mamy do czynienia 
z terrorystami) mówimy o złej 
stronie jej zastosowania. Osobiś-
cie chciałbym, aby w przyszłoś-
ci móc wykorzystać algorytmy 

sztucznej inteligencji w rozpo-
znawaniu i leczeniu takich wiru-
sów, z jakimi zmaga się dzisiaj 
cały świat.  

Do czego jeszcze używa się 
sztucznej  inteligencji? 
Stosowana jest praktycznie 

we wszystkich dziedzinach ży-
cia. Naukowcy wykorzystują ją 
np. do rozwiązywania złożo-
nych problemów związanych 
z genetyką, onkologią, szuka-
niem szczepionek. Sztuczną in-
teligencję wykorzystuje się 
do rozpoznawania w czasie rze-
czywistym obiektów w utrud-
nionych warunkach (mgła, za-
szumienie, przeszkody tech-
niczne). Wiele branż, jak woj-
sko, motoryzacja, automatyka 
i mechatronika korzystają z do-
brodziejstw sztucznej inteligen-
cji, robiąc autonomiczne i bez-
załogowe statki powietrzne, sa-
mochody. Stosuje się ją też 
w grach komputerowych. Roz-
wój cywilizacji, a co za tym idzie 
rozwój nowoczesnych technolo-
gii,  będzie coraz mocniej wy-
muszał i sprzyjał rozwojowi 
sztucznej inteligencji otwierając 
przed nią coraz to nowsze i lep-
sze możliwości. 

Jesteśmy mocno uzależnie-
ni od technologii. Czy to uła-
twianie sobie życia może oka-
zać się kiedyś zgubne?  
Obawiam się, że tak. Im bar-

dziej ułatwiamy sobie życie i po-
legamy tylko i wyłącznie na no-
woczesnych technologiach 
w życiu codziennym, to w mo-
mencie, gdy nie będziemy mo-
gli z nich skorzystać możemy 
mieć problem. Generalnie tech-
nologie są potrzebne, ułatwiają 
i wspomagają codzienne życie, 
ale też nieraz uzależniają i poz-
bawiają nas naturalnej czujnoś-
ci. Przykładem mogą tu być no-
woczesne samochody. Mimo 
wielu systemów, które wspoma-
gają jazdę (kontrola trakcji, roz-
poznawanie obiektów na dro-
dze, asystent parkowania, różne 
czujki i czujniki) musimy jako 
kierowcy być skupieni i mieć 
pełną świadomość, że coś może 
przecież źle zadziałać. Jeżeli 
bezgranicznie zaufalibyśmy 
wspomagającym nas technolo-
giom to w momencie ich awarii 
mielibyśmy bardzo duży prob-
lem. Takich przykładów można 
dać więcej, jak samoloty, pocią-
gi, jak analiza sygnałów 
biomedycznych, itp.¹

Sztuczna inteligencja zmienia świat
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Zwycięzcy powiatowi -  kategoria Kultura

Zwycięzcy powiatowi -  kategoria Kultura

Arkadiusz Renk 

Powiat mogileński 

Instruktor tańca i anima-
tor w Domu Kultury 
Mogilno 

 
 
 
Nominacja za 
pasję, zaangażowanie, organi-
zowanie wyjazdów oraz nie-
wyobrażalną energię podczas 
zajęć, w których dzieci bardzo 
chętnie uczestniczą.

Maciej Korzeniowski 

Toruń 

Muzyk i konferansjer, 
działacz społeczny 
Toruń 

 
 
 
 
 
Nominacja za 
organizację licznych toruń-
skich akcji charytatywnych 
i koncertów.

Władysław Dobber 

Powiat sępoleński  

Prezes Kamieńskiego To-
warzystwa Kulturalnego 
Kamień Krajeński 

 
 
 
Nominacja za 
aktywowanie seniorów, pod-
jęcie działań na rzecz utwo-
rzenia Uniwersytetu Trze-
ciego Wieku w Kamieniu 
Krajeńskim.

Zwycięzcy powiatowi -  kategoria Kultura

Zwycięzcy powiatowi -  kategoria Kultura

Zwycięzcy powiatowi -  kategoria Kultura

 Michał Woroch 

Powiat żniński 

Podróżnik 
Janowiec Wielkopolski 

 
 
 
Nominacja za 
ciekawe książki, zwiedzanie 
świata na wózku inwalidzkim 
i pokazywanie, że mimo cho-
roby i wynikającej z niej 
niepełnosprawności, można 
spełniać marzenia.

Jakub Bzdawka 

Powiat świecki 

Mister 
Świecie 

 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
zdobycie tytułów Mister Best 
Hair i Mister Elegancji w wy-
borach Mistera Polski 2019.

Natalia Królikowska 

Powiat radziejowski 

Skrzypaczka 
Topólka 

 
 
Nominacja za 
promowanie muzyki jako 
formy relaksu, umilania czasu 
i poznawania świata oraz 
za angażowanie się w wiele 
akcji charytatywnych i przyb-
liżanie swoim odbiorcom gry 
na skrzypcach.

REKLAMA 009643890

RESTAURACJA  

WOJTAS ENTREE

ul. Wczasowa 1A, 

87-300 Brodnica

tel. 48 574 610 110

www.wojtasentree.pl

        Wojtas Entree  

- Restauracja Omega

Kuchnia Wojtas ENTREE jest wyjątkowa,  

bo tworzona z pasją!
Oferta Wojtas ENTREE to przede wszystkim dobra i ambitna kuchnia.

Tworzymy ją z miłości do sztuki kulinarnej, chcemy, aby nasze dania były 

dostępne dla Wszystkich i na długo zapadały w pamięć degustujących je Gości.

obiady domoWE • WESELA i PRZYJĘCiA  
• CATERiNG • EVENTY • doWóZ

REKLAMA 009645294

87-100 Toruń, ul. Ślaskiego 6c,
tel. (56) 645 42 64

tel. kom. 601 664 797 lub 609 571 278,
e-mail: anty_insekt.torun@onet.eu
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Zwycięzcy powiatowi - kategoria Kultura

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Kultura

Izabela Niedbała 

Powiat wąbrzeski 

Gminna Biblioteka Pub-
liczna w Płużnicy 
Wąbrzeźno, Płużnica 

 
Nominacja za 
za nietuzinkową osobowość 
posiadającą ciekawe pomysły 
na swoją pracę, organizację 
dla mieszkańców gminy spot-
kań z kulturą i jej twórcami, 
zarażanie kulturą dzieci 
 i dorosłych.

Maja Czupryniak 

Powiat lipnowski 

Piosenkarka 
Krzyżówki 

 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
nagranie piosenki „Chcę” i na-
kręcenie teledysku  
w Krzyżówkach.

Błażej Sadowski 

Powiat toruński 

Komtur Bractwa Rycerzy 
Chorągwi Toruńskiej, 
przewodnik miejski,  
rekonstruktor 
 
Nominacja za 
 aktywne działania na rzecz 
popularyzacji historii regionu, 
odtwórstwo historyczne i pro-
pagowanie go wśród mło-
dzieży oraz za współtworze-
nie widowisk historycznych 
w Toruniu i województwie.

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Kultura

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Kultura

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Kultura

Dariusz Kucharzewski 

Powiat nakielski 

Artysta amator 
Paterek 

 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
ofiarowanie wielu prac  
malarskich w kraju  
i zagranicą.

Michał Folega 

Powiat tucholski 

Pasjonat i popularyzator 
rodu Janta-Połczyńskich 
Raciąż 

Nominacja za 
zainicjowanie szeregu przed-
sięwzięć mających na celu 
przewrócenie pamięci 
o przedstawicielach rodu 
Janta-Porczyńskich i wyróż-
nienie przez Burmistrza 
Tucholi za działalność  
w dziedzinie kultury.

Klaudia Kuźmińska 

Powiat rypiński 

Dyrygent Miejskiej Orkie-
stry Dętej w Rypinie  
Rypin 

 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
rozwijanie Miejskiej Orkiestry 
Dętej.

REKLAMA 009643314

„MTomczak” - Marcin Tomczak 

Nowy Zbrachlin, ul. Słoneczna 7, 

87-731 WAGANIEC 

www.mtomczak.pl

USŁUGI ELEKTRYCZNE I INFORMATYCZNE

( 784 791 602 

- Instalacje elektryczne 
-  Systemy sterowania, automatyka i instalacje przemysłowe 
- Instalacje odgromowe 
- systemy CCTV 
- systemy SSWiN
- automatyka bram 
- systemy domofonowe 
- okablowanie strukturalne 

REKLAMA 009644365

WYROBY Z KUTEGO ŻELAZA: 
  KRATY
  OGRODZENIA
 BALUSTRADY
  OKUCIA BUDOWLANE
  MEBLE
  LAMPY
  PRZYBORY KOMINKOWE
 GALANTERIE
 KONSERWACJA I RENOWACJA  
 WYROBÓW KUTYCH

KOWALSTWO ZDOBNICZE 
Andrzej Schmidt

DOSTOSOWUJEMY SIĘ DO INDYWIDUALNYCH POTRZEB KLIENTDOSTOSOWUJEMY SIĘ DO INDYWIDUALNYCH POTRZEB KLIENTA.
ZAPRASZAMY DO BEZPOŚREDNIEGO KONTAKTU W CELU USTZAPRASZAMY DO BEZPOŚREDNIEGO KONTAKTU W CELU USTALENIA SZCZEGÓŁÓW.

Pracownia: ul. Krótka 3
88-230 Piotrków Kujawski
 604-927-111 
Galeria: ul. Kopernika 13 
87-100 Toruń |  56 621 03 73
1 schmidt.kowal@wp.pl

www.kowalschmidt.pl
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Zwycięzcy powiatowi -  kategoria Kultura

Zwycięzcy powiatowi -  kategoria Kultura

prof. zw. dr hab. Mirosław 
Krajewski 

Powiat brodnicki 
Polityk, nauczyciel akade-
micki, historyk, politolog, 
wydawca, działacz samo-
rządowy, profesor nauk 
humanistycznych  
Brodnica 
Nominacja za 
powołanie w 2019 r. do Rady 
Programowej Narodowego In-
stytutu Kultury i Dziedzictwa 
Wsi oraz zainicjowanie powo-
łania Dobrzyńskiego Towa-
rzystwa Naukowego.

Jan Bielicki 

Powiat włocławski 

Regionalista, autor  
książki 
Fabianki 

 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
napisanie monografii o wsi 
Fabianki.

Piotr Bandurski 

Powiat inowrocławski 

Bosman Przystani 
Kajakowo-Żeglarskiej 
ZHR w Mątwach 
Inowrocław 

 
 
Nominacja za 
niezwykłą aktywność Przy-
stani Kajakowo-Żeglarskiej 
ZHR w Mątwach w dziedzinie 
turystyki, kultury oraz  
ekologii.

Zwycięzcy powiatowi -  kategoria Kultura

Zwycięzcy powiatowi -  kategoria Kultura

Zwycięzcy powiatowi -  kategoria Kultura

Konrad Augustyn  
Grabowski  

Powiat aleksandrowski 

Raper  
Nieszawa 

 
 
 
 
 
Nominacja za 
 udział w akcji „Młode Wilki” 
„Popkillera”, 7 największego 
portalu o rapie w Polsce.

Agnieszka Żarnowska 

Powiat bydgoski 

Nauczycielka 
Zielonczyn 

 
 
 
 
 
Nominacja za 
prowadzenie zespołów tea-
tralnych dzieci oraz edukację 
kulturalną młodego  
pokolenia.

Aneta Bura 

Włocławek 

Właścicielka księgarni 
dla dzieci  
„Zaczytana kura” 
Włocławek 

 
 
Nominacja za 
założenie pierwszej stacjonar-
nej księgarni dla dzieci we 
Włocławku, w której organi-
zowane są ciekawe spotkania 
i warsztaty.

REKLAMA 009643303

Skontaktuj się z nami!

Włocławek ul. Długa 61 
Toruń ul. Dąbrowskiego 6 
Inowrocław ul. Poznańska 15 
Bydgoszcz ul. Piękna 25 
Szubin ul. Kcyńska 43
+48 889 707 071 +48 54 426 21 49 

: Biuro Rachunkowe Alabrudzińscy 

www.alabrudzinscy.pl

Nie kupujesz u nas 
usług księgowych tylko 
spokój, stabilizację, 
wiedzę, szkolenia, 
rekomendacje biznesowe. .. i wiele, wiele więcej.

Obsługujemy Klientów z całej Polski zdalnie 

lub stacjonarnie poprzez oddziały 

Księgujemy w 100% on-line

ZESPÓŁ SPECJALISTYCZNYCH BIUR 
RACHUNKOWYCH ALABRUDZIŃSCY 

   OD POKOLEŃ DYSTRYBUUJEMY SPOKÓJ...

REKLAMA 009646752
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Zwycięzcy powiatowi - kategoria Działalność Społeczna i Charytatywna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Działalność Społeczna i Charytatywna

Magdalena Pudło 

Powiat chełmiński 
 
Dyrektor GOK-u 
Kijewo Królewskie 

 
 
 
 
 
Nominacja za 
aktywizację młodzieży i łą-
czenie funkcji dyrektora GOK-
u z pracą radnej powiatu cheł-
mińskiego.

Kamila Pietras 

Bydgoszcz 

Właściciel Kancelarii Kre-
dytów i Ubezpieczeń VTEC 
Consulting 
Bydgoszcz 

 
 
 
Nominacja za 
wyjątkowe podejście 
do dzieci potrzebujących 
wsparcia w ciężkiej  
przewlekłej chorobie.

Jolanta Robert  

Powiat świecki 

Działaczka społeczna, Ze-
spół Pieśni i Tańca 
Kociewianki 
Jeżewo 

 
 
 
 
Nominacja za 
złote serce  i ogrom pracy spo-
łecznej, bezinteresowną po-
moc potrzebującym.

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Kultura

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Działalność Społeczna i Charytatywna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Działalność Społeczna i Charytatywna

Patrycja Piłat 

powiat grudziądzki 

Dzierżawca ruin zamku 
w Radzyniu Chełmińskim 
Radzyń Chełmińskim 

 
 
 
 
 
Nominacja za 
organizowanie licznych  
wydarzeń kulturalnych 
na radzyńskim zamku.

Monika Kacprzak 

Wlocławek 

Stowarzyszenie „Miesz-
kańcy Śródmieścia  
Włocławek” 
Włocławek 

 
Nominacja za 
przeprowadzenie akcji „Pokaż 
dobre” namawiającej do dzie-
lenia się z biednymi i bezdom-
nymi ciepłymi kurtkami, 
które zalegają w naszych  
szafach.

Aleksandra Motylewska 

Powiat chełmiński 

Nauczyciel w Specjalnym 
Ośrodku Szkolno-Wycho-
wawczym 
Chełmno 

 
 
 
 
 
Nominacja za 
działalność na rzecz osób nie-
pełnosprawnych.

REKLAMA 009643298

Organizujemy:

•Imprezy integracyjne dla szkół, przedszkoli i grup zorganizowanych;

• Imprezy okolicznościowe (urodziny, imieniny, pikniki rodzinne,  

wieczory panieńskie i kawalerskie);

• Zajęcia i zabawy dla półkolonii letnich;

• Warsztaty tematyczne.

Prowadzimy również pokazy i zabawy w terenie na festynach  

i imprezach. Nasz program to minimum 3 godziny wspaniałej przygody!

MOBILNE MINI ZOO Zagroda Edukacyjna 

Oferujemy przyjazd do wyznaczonych miejsc docelowych  

(przedszkola, szkoły, firmy, imprezy plenerowe). Jeździmy cały rok!

Z A P R A S Z A !

Wszystkim zainteresowanych prosimy o kontakt  

[ 698 671 112, Bielawy 24, 89-100 Nakło nad Notecią. Czynne: 9.00-18.00      FB: Ranczo u Amadeusza

REKLAMA 009643294

KOMPLEKSOWA OBSŁUGA 
KSIĘGOWA MAŁYCH 
I ŚREDNICH FIRM

www.ksiegowoscbydgoszcz.pl

Biuro Rachunkowe P.W. „JMR” s.c. 
J. Kapała, A. Kapała 
ul. Brzozowa 39/72, 85-154 Bydgoszcz 
jmr@home.pl 

biuro@ksiegowoscbydgoszcz.pl 

tel. 52 371 86 01

Obsługa firm, rozliczanie PIT-ów 
ZDALNIE!

Kontakt telefoniczny i mailowy.
Płatność za usługę przelewem
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Zwycięzcy powiatowi - kategoria Działalność Społeczna i Charytatywna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Działalność Społeczna i Charytatywna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Działalność Społeczna i Charytatywna

Marek Margielewski 

Powiat inowrocławski 

Właściciel firmy  
Plast-Mar 
Inowrocław 

 
 
 
 
Nominacja za 
goszczenie uczestników du-
żych rajdów pieszych i rowe-
rowych oraz edukowanie ich 
z zakresu ekologii.

Wiktoria Szyjkowska 

Powiat nakielski 

Uczennica Szkoły Podsta-
wowej nr 2 w Szubinie 
Szubin 

 
 
 
 
 
Nominacja za 
organizowanie zbiórek pub-
licznych dla schronisk dla 
zwierząt.

Włodzimierz Osuch 

Powiat żniński 

Działacz w Pomorsko-Ku-
jawskim Zrzeszeniu Sa-
mopomocy Obywatelskiej 
SAMPO 
Barcin 

 
 
 
Nominacja za 
upór i skuteczność w działa-
niach na rzecz drugiego czło-
wieka będącego w potrzebie.

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Działalność Społeczna i Charytatywna 

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Działalność Społeczna i Charytatywna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Działalność Społeczna i Charytatywna

Magdalena Markowska 

Powiat brodnicki 

Prezes Fundacji 
KukuKotku, założycielka  
Przedszkola Akademia 
Kota Leonarda, prowadzi 
Ośrodek Rozwoju i Wspar-
cia Żółta Kukułka 
Brodnica 

Nominacja za 
 zaangażowanie, pasję oraz 
zorganizowanie I Charytatyw-
nego Balu Fundacji 
KukuKotku

Wiesława Stafiej 

Powiat sępoleński 

Kierownik Warsztatu Te-
rapii Zajęciowej 
w Sępólnie Krajeńskim 
Sępólno Krajeńskie 

 
Nominacja za 
wsparcie osób 
z niepełnosprawnością inte-
lektualną oraz pomaganie im 
w stawianiu pierwszych kro-
ków w samodzielność  
i dorosłości.

Jarosław Tomkowski 

Powiat rypiński 

Dyrektor Zespołu Szkół  
nr 5 w Rypinie 
Rypin 

 
 
 
 
 
Nominacja za 
zorganizowanie obchodów 
Światowego Dnia Świado-
mości Autyzmu w Rypinie.

REKLAMA 009643289

Chcesz kupić dom, mieszkanie lub inną nieruchomość?
A może zależy Ci na szybkiej sprzedaży własnej nieruchomości? 
Dobrze trafi łeś! 

Biura Centrum - Nieruchomości Monika Śliwińska, ul. Rynek 19 w Chełmnie, ul. Gdańska 39 w Chojnicach.
Tel. 698 003 093, E-mail: biuro@cnieruchomości.pl,

www.cnieruchomosci.pl
Centrum Nieruchomości Monika Śliwińska

Działamy na rynku nieruchomości z niesłabnącą energią od ponad 10 lat.
Dzięki zdobytemu doświadczeniu, profesjonalizmowi i wysokim standardom działania, 
wypracowaliśmy wysoką i stabilną pozycję na rynku. Świadczymy usługi zarówno na rynku 
wtórnym jak i pierwotnym. Pośredniczymy w sprzedaży i wynajmie mieszkań, domów,
działek oraz obiektów komercyjnych, a naszym celem jest zaspokojenie potrzeb mieszkaniowych 
i inwestycyjnych naszych Klientów. Zapewnimy kompleksową usługę, zweryfi kujemy dokumenty 
niezbędne w procesie kupna i sprzedaży. Zapraszamy!

 Dla nas nie ma rzeczy niemożliwych!

Zapraszamy do Nas

REKLAMA 009645266

CONKRET Z.R. TREJDEROWSCY Sp.j.

Wielkie Rychnowo 86A, 87-410 Kowalewo Pomorskie

tel.: 48 56 684 24 00, fax: 48 56 684 21 78, E-mail: info@conkret.com.pl

www.conkret.com.pl         Conkret Sp.j.

Firma Conkret powstała w 1990 roku jako przedsiębiorstwo zajmujące się produkcją i konfekcją folii polietylenowej.

Ogromną wagę przywiązujemy do prawidłowych relacji z naszymi partnerami oraz ciągłego doskonalenia i podnoszenia jakości, 

czego wyrazem jest wdrożenie w naszej fi rmie Zintegrowanego Systemu Zarządzania ISO 9001 oraz ISO 14001.

W OFERCIE:

SYSTEM FUNDAMENT

Izolacja pionowa 

i pozioma fundamentów

FOLIE 

OCHRONNE

SYSTEM DACH

Folia 

paroizolacyjna

SYSTEM PODŁOGA

Folia 

hydroizolacyjna
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Zwycięzcy powiatowi - kategoria Działalność Społeczna i Charytatywna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Działalność Społeczna i Charytatywna

Katarzyna Gac 

Powiat tucholski 

Wychowawca w domu 
dziecka 
Tuchola 

 
 
 
Nominacja za 
organizowanie różnego ro-
dzaju form wsparcia dla naj-
bardziej potrzebujących oraz 
za prężną działalność 
w Caritasie.

Krzysztof Suchocki 

Powiat lipnowski 

Prezes Lipnowskiego Koła 
Polskiego Związku  
Niewidomych 
Skępe 

 
 
 
Nominacja za 
 aktywną działalność na rzecz 
niewidomych oraz pokazywa-
nie jak wygląda życie z ich per-
spektywy.

Krzysztof Sadowski 

Powiat aleksandrowski 
 
Prezes OSP Raciążek 
Raciążek 

 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
organizację zajęć edukacyj-
nych oraz imprez dla dzieci 
z gminy Raciążek. 

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Działalność Społeczna i Charytatywna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Działalność Społeczna i Charytatywna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Działalność Społeczna i Charytatywna

Karol Markiewicz 

Powiat mogileński 

Własna działalność  
Mogilno 

 
 
 
 
 
Nominacja za 
utworzenie drużyny piłkar-
skiej Pogoń Mogilno Skrzaty 
i duże osobiste  
zaangażowanie w drużynę.

Urszula Dąbrowska 

Powiat  
golubsko-dobrzyński 
 
Działaczka społeczna 
Golub-Dobrzyń 

 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
ogromną pomoc ludziom  
będącym w potrzebie.

Halina Wiśniewska 

Powiat radziejowski 
 

Działaczka społeczna 
Radziejów 

 
 
 
 
Nominacja za 
prowadzenie i skuteczne reali-
zowanie programu Środowi-
skowego Domu Samopomocy 
w Radziejowie.

REKLAMA 009643872

Biogazownia Rypin zajmuje się 

wytwarzaniem energii z biogazu 

rolniczego w układzie kogeneracyj-

nym. 

W tym celu przetwarzane są odpady 

pochodzenia rolniczego.

Podstawowe informacje:

  moc elektryczna: 1,875 MWe

  moc cieplna: 1,813 MWt

Wytwarzana energia jest generowa-

na za pomocą dwóch silników firmy 

Jenbacher, napędzanych biogazem 

pochodzenia rolniczego.

Biogaz rolniczy wytwarzany jest 

w procesie fermentacji mezofilowej.

Starorypin Prywatny 51; 87-500 Rypin

e-mail: biuro@biogazrypin.pl

tel. 54 233 71 15

NASZA OFERTA
Jesteśmy zainteresowani nawiązaniem długotermino-

wej współpracy z potencjalnymi dostawcami:

  Surowców rolniczych

  Produktów ubocznych rolnictwa

  Odpadów lub pozostałości z przetwórstwa produktów 

pochodzenia rolniczego

  Odpadów z zakładowych oczyszczalni ścieków 

z przetwórstwa rolno-spożywczego, w których jest 

prowadzony rozdział ścieków przemysłowych 

od pozostałych

Ponadto oferujemy współpracę w zakresie utylizacji 

osadów po flotacji i osadów z przyzakładowych oczysz-

czalni ścieków kat. 2 i kat. 3, które wcześniej były podda-

ne procesowi higienizacji.

BIOGAZOWNIA RYPIN 
OFERUJE DO SPRZEDAŻY 
NASTĘPUJĄCE PRODUKTY:
  Energia elektryczna

  Energia cieplna

  Usługi nawożenia pól wozem 

asenizacyjnym o pojemności 

18 i 21 m³

  Usługa załadunku, rozładunku 

ładowarką teleskopową

Serdecznie zapraszamy do współ-

pracy długoterminowej odbiorców 

naszych produktów i usług oraz jako 

dostawców substratów dla bioga-

zowni.

www.biogazrypin.pl

REKLAMA 009646788

Spółka działa od 1991 roku i specjalizuje się w wykonywaniu wszelkiego typu prac 
elektroinstalacyjnych niskiego i średniego napięcia, budowie ogrodzeń systemowych  

oraz pracach remontowo-budowlanych.

Dołącz do takich klientów jak:  

•Ministerstwo Obrony Narodowej • Ministerstwo Sprawiedliwości • Siemens AG  

• Zakład Inwestycji Organizacji Traktatu Północnoatlantyckiego • Eggersmann Germany

ZAPRASZAMY DO WSPÓŁPRACY
ELEKTROBUD-GRUDZIĄDZ Sp. z o.o. 

86-300 Grudziądz, ul. Gierymskiego 27

[  56 463 26 26     2 sekretariat@elektrobud.eu       www.elektrobud.eu
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Zwycięzcy powiatowi - kategoria  Polityka, Samorządność i Społeczność Lokalna

Tomasz Czajewski 

Powiat bydgoski 

Trener w klubie Victoria 
Niemcz Osielsko 
Osielsko 

Nominacja za 
zainicjowanie akcji w ramach 
której działacze, trenerzy, za-
wodnicy i rodzice związani 
z Klubem przeprowadzili 
zbiórkę zabawek oraz słody-
czy dla dzieci, pacjentów Szpi-
tala Dziecięcego  
w Bydgoszczy.

Andrzej Spychalski 

Powiat włocławski 

Szef Ice Comando 
Baruchowo 

 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
nieustanny wysiłek włożony 
w lansowanie morsowania 
w jeziorze Skrzynki.

Dariusz Fundator 

Powiat bydgoski 

Wójt gminy Białe Błota  
Białe Błota 

 
 
Nominacja za 
społeczne zaangażowanie się 
od 2017 roku w ochronę ujęcia 
wody dla Białych Błot oraz 
za zostanie twarzą i liderem 
społecznego komitetu prote-
stacyjnego przeciwko rozbu-
dowie kurzych ferm w Cielu.

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Działalność Społeczna i Charytatywna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Działalność Społeczna i Charytatywna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria  Polityka, Samorządność i Społeczność Lokalna

Katarzyna Pyszora 

Powiat grudziądzki 

Kierownik Warsztatu Te-
rapii Zajęciowej w Łasinie 
Łasin 

 
 
 
Nominacja za 
organizację wydarzeń chary-
tatywnych oraz zaangażowa-
nie wkładane w pracę na rzecz 
podopiecznych Warsztatu  
Terapii Zajęciowej

Iwona Brylińska 

Powiat wąbrzeski 

Członek zarządu Stowa-
rzyszenia S.O.S. dla  
Zwierząt  
Wąbrzeźno 

 
 
 
Nominacja za 
pomoc zwierzętom organizo-
waną przez Stowarzyszenie 
S.O.S. dla Zwierząt 
Wąbrzeźno.

Katarzyna Tomczak 

Powiat inowrocławski 

Radna miasta Pakość 
Pakość 

 
 
 
 
 
Nominacja za 
niezwykłą aktywność w Ra-
dzie Miejskiej Pakości oraz ini-
cjowanie wielu akcji na rzecz 
środowiska lokalnego.

REKLAMA 009647363

KOSTKA BRUKOWA
PŁYTY CERAMICZNE     KAMIEŃ OZDOBNY

ul. Olsztyńska 117
Toruń

56 648-39-90

600 405 862

beton  

towarowy

REKLAMA 009645305

Zapraszamy do skorzystania z terapii
Więcej informacji: www.pijawkinaturoterapia.pl

Gabinet Naturoterapii    87-100 Toruń    ul. Gen. K. Kniaziewicza 61b
Wizyty na terapię pijawką proszę umawiać się tel. pod nr

Leczenie
pijawką lekarską

517 251 121

 żylaki  zakrzepowe zapalenie żył  bóle głowy (migreny)  miażdżyca 
 trudno gojące się rany  hemoroidy  nadciśnienie  bóle kręgosłupa 

 zapalenie stawów  choroby kobiece  rwa kulszowa, cieśń nadgarstka  półpasiec 
 zapalenie dziąseł i przyzębia  krwiaki i obrzęki pourazowe  jaskra  czerwienica 

 zapalenie prostaty  i wiele innych chorób i schorzeń. 
 Również zastosowanie w profi laktyce np: przeciw zawałowej, udarowej.

Bezpłatna konsultacja
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Zwycięzcy powiatowi - kategoria  Polityka, Samorządność i Społeczność Lokalna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria  Polityka, Samorządność i Społeczność Lokalna

Adam Joppek 

Bydgoszcz 

Prezes Fundacji Wielka 
Rodzina 
Bydgoszcz 

 
 
 
Nominacja za 
wyjątkowe zaangażowanie 
i serce wkładane w prowadze-
nie rodzinnego domu dziecka 
oraz organizację wielu chary-
tatywnych imprez i akcji. 

Marzena Blachowska 

Powiat lipnowski 

Dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Pomocy  
Społecznej w Lipnie 
Lipno 

 
 
 
 
 
Nominacja za 
skuteczność w działaniu i ca-
łokształt pracy zawodowej.

Danuta Kędziorska -  
Cieszyńska 

Powiat brodnicki 

Wójt gminy Brzozie  
Brzozie 

 
 
 
 
Nominacja za 
liczne inwestycje, pomysły 
na ciekawe imprezy, zaanga-
żowanie w pracę i dobry  
kontakt z mieszkańcami.

Zwycięzcy powiatowi - kategoria  Polityka, Samorządność i Społeczność Lokalna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria  Polityka, Samorządność i Społeczność Lokalna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria  Polityka, Samorządność i Społeczność Lokalna

Łukasz Kwiatkowski 

Powiat żniński 

Szef Wydziału Promocji 
w Starostwie  
Powiatowym w Żninie 
Żnin 

 
 
 
Nominacja za 
profesjonalizm w organizacji 
imprezy o zasięgu krajowym - 
Wyścigu Kolarskiego Pałuki 
Tour.

Maciej Jankowski 

Powiat aleksandrowski 

Radny gminy Raciążek 
Raciążek 

 
 
Nominacja za 
olbrzymie zaangażowanie 
w sprawy gminy Raciążek, 
kierowanie się zawsze do-
brem mieszkańców, dążenie 
do prawdy i występowanie 
przeciwko nadużyciom  
władzy.

Franciszek Gutowski 

Powiat  
golubsko-dobrzyński 

Starosta  
golubsko-dobrzyński 
Golub-Dobrzyń 

 
 
Nominacja za 
współpracę z gminami, reali-
zację planów dotyczących 
rozwoju szpitala, inwestycje 
drogowe i programy  
edukacyjne.

Zwycięzcy powiatowi - kategoria  Polityka, Samorządność i Społeczność Lokalna

Piotr Gadzikowski 

Grudziądz 

Prezes Okręgu Toruńsko-
Włocławskiego Polskiego 
Związku Działkowców 
Grudziądz 

 
 
 
 
Nominacja za 
propagowanie idei ogrodni-
ctwa działkowego, obronę 
praw działkowców oraz  
działania ekologiczne.

Zwycięzcy powiatowi - kategoria  Polityka, Samorządność i Społeczność Lokalna

Agnieszka Jura-Walczak 

Włocławek 

Radna miasta Włocławek 
Włocławek 

 
 
 
 
Nominacja za 
zorganizowanie konferencji 
Włocławek - Miasto dla Bi-
znesu, propagowanie idei 
nordic walking oraz współor-
ganizowanie bezpłatnych  
zajęć.
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Zwycięzcy powiatowi - kategoria Polityka, Samorządnośc i Społeczność Lokalna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Polityka, Samorządność i Społeczność Lokalna

Sebastian Grysiak 

Powiat nakielski 

Prawnik, społecznik 
 

 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
bezinteresowną pomoc w na-
pisaniu wniosku w programie 
czyste powietrze. 

Maciej Rakowicz 

Powiat świecki 

Wójt gminy Jeżewo 
Jeżewo 

 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
nieustanne starania o gminę 
i dofinansowanie do kolej-
nych inwestycji

Stanisław Sadowski 

Powiat włocławski 

Wójt gminy Baruchowo 
Baruchowo 

 
 
 
 
 
Nominacja za 
wzorowe kierowanie urzędem 
oraz świetne wykorzystanie 
funduszy unijnych na rozwój 
gminy.

Andrzej Wieczyński 

Powiat toruński 

Wójt gminy Obrowo 
Obrowo 

 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
rozwój gminy, kolejne inwe-
stycje oraz za największy spo-
śród gmin wokół Torunia 
przyrost ludności.

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Polityka, Samorządnośc i Społeczność Lokalna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Polityka, Samorządnośc i Społeczność Lokalna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Polityka, Samorządnośc i Społeczność Lokalna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Polityka, Samorządnośc i Społeczność Lokalna

Paweł Cieślewicz 

Powiat tucholski 

Przewodniczący zespołu 
ds. budżetu  
obywatelskiego 
Tuchola 

 
 
 
 
Nominacja za 
odwagę zabierania głosu 
w ważnych sprawach i propo-
nowanie nowych rozwiązań.

Dariusz Trojakowski 

Powiat rypiński 

Stowarzyszenie Lokalna 
Grupa Działania Gmin 
Dobrzyńskich Region  
Północ 
Rypin 

Nominacja za 
udzielanie wsparcia i informa-
cji dotyczących funduszy 
unijnych, stypendiów pomo-
stowych oraz promocję ma-
łego biznesu w powiecie 
rypińskim.

Jacek Kordowsk 

Powiat chełmiński 

Dyrektor ZS nr 2 
w Chełmnie 
Chełmno 

 
 
 
Nominacja za 
organizację w Chełmnie bez-
płatnych spotkań ze znanymi 
osobami, np. z Lechem Wa-
łęsą czy Danielem 
Olbrychskim.

Natalia Marciniak 

Powiat sępoleński 

Radna, przewodnicząca 
Zarządu Samorządu 
Mieszkańców Kamienia 
Krajeńskiego 
Kamień Krajeński 

 
Nominacja za 
zaangażowanie się w życie 
społeczności gminy Kamień 
Krajeński, interweniowanie 
w ich sprawach, współorgani-
zowanie wydarzeń kultural-
nych i rozrywkowych.
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Zwycięzcy powiatowi - kategoria Biznes

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Biznes

Bartosz Nowacki 

Powiat mogileński 

Starosta mogileński 
Mogilno 

 
 
 
 
 
Nominacja za 
aktywność na stanowisku sta-
rosty mogileńskiego i dopro-
wadzenie do zakończenia roz-
budowy szpitala w Mogilnie.

Nina Górka 

Toruń 

Właścicielka butiku Nani 
Toruń 

 
 
 
 
Nominacja za 
sukces w pierwszym roku 
działalności butiku, bogatą 
ofertę odzieżową dla kobiet 
i dzieci podążającą za najnow-
szymi trendami w modzie.

Ewelina i Wojciech Wojtas 

Powiat brodnicki 

Właściciele restauracji 
WOJTAS ENTREE - nad Ni-
skim Brodnem 
Brodnica 

 
 
Nominacja za 
stworzenie restauracji, która 
zaskarbia sobie coraz większe 
grono sympatyków serwując 
m.in. sushi oraz za tema-
tyczne spotkania dla rodziców 
i dzieci.

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Polityka, Samorządność i Społeczność Lokalna

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Biznes

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Biznes

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Biznes

Radosław Krajewski 

Powiat wąbrzeski 

Radny gminy Książki, soł-
tys sołectwa Brudzawki 
Brudzawki 

Nominacja za 
reprezentowanie powiatu 
w wyborach parlamentarnych 
poprzez udział w debatach or-
ganizowanych przez telewizje 
publiczną BCC i UMK  oraz 
skuteczne działanie na rzecz 
utrzymania stanu dróg na  
terenie sołectwa.

Radosław Zielke 

Grudziądz 

Prezes Elektrobud 
Grudziądz sp. z o.o. 
Grudziądz 

 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
za sprawne wspieranie Rady 
Gospodarczej Grudziądza.

Waldemar Smoliński 

Powiat inowrocławski 

Prezes Souvre Polska 
Inowrocław 

 
 
 
Nominacja za 
prężny rozwój firmy, otwarcie 
w ostatnim czasie oddziału 
firmy w Londynie i Mediola-
nie oraz za zdobycie statuetki 
e-Gazela Biznesu  
i Przedsiębiorstwa Fair Play.

Dariusz Alabrudziński 

Włocławek 

Zespół Specjalistycznych 
Biur Rachunkowych 
Włocławek 

 
 
 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
lokalny i dobry, mały biznes.

Mieczysław Toś 

Powiat wąbrzeski 
 
Radny powiatu 
wąbrzeskiego 
Płużnica 

 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
zaangażowanie w sprawy do-
tyczące gminy Płużnica.
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Zwycięzcy powiatowi - kategoria Biznes

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Biznes

Monika Śliwińska 

Powiat chełmiński 

Właściciel Biura  
Nieruchomości 
Chełmno 

 
 
 
 
Nominacja za 
sprzedaż na wolnym rynku 
zabytku - Wieży Ciśnień 
w Chełmnie, z czym od lat 
nikt nie mógł sobie poradzić.

Ryszard Szulczyński 

Powiat tucholski 

Właściciel firmy Jaryś 
Tuchola 

 
 
 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
długoletni rozwój firmy.

Sylwia Baumgart 

Powiat świecki 

Sugar crafterka 
Świecie 

 
 
 
 
 
Nominacja za 
tworzenie pysznych tortów 
będących jednocześnie dzia-
łami sztuki i promowanie 
w ten sposób Świecia.

Mieczysław Jaśkiewicz 

Powiat mogileński 

Właściciel zakładu  
stolarskiego 
Mogilno 

 
 
 
 
 
Nominacja za 
prowadzenie zakładu stolar-
skiego, za ogromną pasję 
do swojej pracy, za  
terminowość i dokładność. 

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Biznes
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Zwycięzcy powiatowi - kategoria Biznes

Magdalena Ilecka 

Powiat radziejowski 

Właścicielka Klubu Malu-
cha  „Mali odkrywcy” 
Osięciny 

 
 
 
Nominacja za 
skuteczne pozyskiwanie fun-
duszy unijnych na utworzenie 
żłobka i przedszkola Mali Od-
krywcy w Osięcinach i pro-
gram dla Klubu Odkrywców.

Miłosz Kiedrowski 

Powiat tucholski 

Właściciel ZPUH JK  
Miłosz Kiedrowski 
Bysław 

 
Nominacja za 
prężne rozwijanie działalności 
mimo młodego wieku, dzięki 
czemu jest największym pra-
codawcą w powiecie, naj-
większym producentem kon-
tenerów w Polsce i jednym 
z największych w Europie.

Michał Tazbir 

Powiat bydgoski 

Właściciel Portu Jachto-
wego Tazbirowo  
Koronowo 

 
 
 
 
 
Nominacja za 
promowanie walorów  
turystycznych Zalewu 
Koronowskiego.

Joanna Pawłowska-
Tyszko 

Powiat włocławski 

Właściciel Pasieki  
Kujawskiej Apicom 
Lubień Kujawski 

 
 
 
 
 
Nominacja za 
rozwijanie rodzinnej firmy 
pszczelarskiej i promocję  
miodów.
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Agnieszka Strączek  

Powiat sępoleński 

Lekarz weterynari 
Sepólno Krajeńskie 

 
 
 
Nominacja za 
profesjonalizm, niestandar-
dowe podejście do zawodu, 
dyspozycyjność, obszerną 
wiedzę, bardzo wysoką sku-
teczność leczenia oraz profe-
sjonalne podejście do klienta.

Kamila Siadak 

Powiat żniński 

Współwłaścicielka  
Gospodarstwa 
Agroturystycznego 
Pod Żurawiem 
Skarbienice 

 
 
Nominacja za 
profesjonalizm, konsekwen-
cję, upór w dążeniu do roz-
woju firmy oraz doskonałą ja-
kość oferowanych produktów.

Elżbieta Słowik 

Powiat toruński 

Właściciel firmy Salon 
Kosmetyczny B’Ella 
Krobia 

 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
stworzenie i rozwój salonu 
kosmetycznego.

Anna Lińska, Tomasz 
Kędziorski 

Powiat rypiński 

Właściciele Restauracji 
Aty-aTy 
Rypin 

 
 
Nominacja za 
udany debiut na rynku gastro-
nomicznym oraz udowodnie-
nie, że w Rypinie może funk-
cjonować i rozwijać się restau-
racja z prawdziwego  
zdarzenia.

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Biznes

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Biznes

Andrzej Andrzejewski 

Powiat nakielski 

Właściciel Rancza 
u Amadeusza w Bielawach 
Bielawy 

 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
niekonwencjonalne pomysły 
i połączenie pasji z biznesem.

Wiktor Sieradzki 

Powiat lipnowski 

Prezes Wiksbud Sp. z o.o. 
Lipno 

 
 
 
Nominacja za 
prężne prowadzenie firmy, 
która w 2019 roku obchodziła 
30-lat swojej działalności 
i zbudowała m.in. nowo-
czesne osiedle domków jed-
norodzinnych w Lipnie.

REKLAMA 009643319
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Gala Osobowość Roku  
2019 
Małgorzata Wąsacz 
malgorzata.wasacz@polskapress.pl 
 
Agata Misiak, wokalistka z Gru-
dziądza (kat. Kultura), Jacek 
Rutkowski, prezes P.W. Mat-
Bud, założyciel fundacji Jacka 
Rutkowskiego z Złejwsi Małej 
(Działalność Społeczna i Chary-
tatywna), Jolanta Sas Wisłocka, 
współpracownik firmy Danone 
z Piotrkowa Kujawskiego (Poli-
tyka, Samorządność i Społecz-
ność lokalna), Joanna Woźniak, 
właściciel firmy Gra-Mar 
z Kowalewa Pomorskiego (kat. 
Biznes) i dr hab. Czesław Kłak, 
prof. Kujawsko-Pomorskiej 
Szkoły Wyższej w Bydgoszczy 
- to laureaci wojewódzcy na-
szego plebiscytu Osobowość 
Roku 2019. W marcu, podczas 
uroczystej gali w Toruniu, ode-
brali statuetki i nagrody. Nagro-
dziliśmy też zwycięzców po-
wiatowych w każdej kategorii.  

O tym, kto zdobył zasz-
czytny tytuł Osobowości Roku 
2019, zdecydowali Czytelnicy 
„Gazety Pomorskiej”, „Expres-
su Bydgoskiego” i „Nowości 
Dziennika Toruńskiego”. Kan-
dydatów nominowała kapituła 
pod przewodnictwem redakto-
rów naczelnych gazet. Elemen-
tem każdej nominacji było uza-
sadnienie, czyli wskazanie, 
za jakie konkretne działania lub 
sukcesy w 2019 roku dana 
osoba została wyróżniona.  

Nasi regionalni zwycięzcy 
walczyli w ogólnopolskim fi-
nale. Z powodzeniem! Jacek 
Rutkowski wygrał w swojej ka-
tegorii, a Agata Misiak i Joanna 
Woźniak zajęły drugie miejsca.  

Podsumowaniem całego 
plebiscytu będzie ogólnopolska 
gala, podczas której zostaną 
wręczone główne tytuły Oso-
bowość Roku Polski 2019. Ze 
względu na pandemię korona-
wirusa termin ogólnopolskiej 
gali nie jest jeszcze znany. - Od-
będzie się ona w najbliższym 
czasie, który będzie gwaranto-
wać bezpieczną jej organizację. 
Chcemy, aby gala była wspa-
niałą uroczystością, podczas 
której zostaną uhonorowane 
Osobowości z całej Polski - 
mówi  Katarzyna Niedźwiecka, 
koordynator plebiscytu. ¹ FO
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Zwycięzcy powiatowi - kategoria Biznes

Justyna Zielińska-
Kalikowska 

Powiat wąbrzeski 

Właścicielka Progress - ję-
zyki obce Justyna Zieliń-
ska-Kalikowska 
Wąbrzeźno 

 
 
Nominacja za 
zachęcanie seniorów na nauki 
języków obcych poprzez ofe-
rowanie im zniżki w ramach 
Wąbrzeskiej Karty Seniora.

Zwycięzcy powiatowi - kategoria Biznes

Iwona Rybacka 

Powiat grudziądzki 

Właściciela Cydrowni 
Przy Sadzie 
Świerkocin 

 
 
 
 
 
 
Nominacja za 
prowadzenie niebanalnej 
działalności gospodarczej.


